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Protokół z LIX sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 
22 czerwca 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVI/23 z dnia 27 kwietnia 2023 r.  
4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2022 r.    

http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy/  

5. Debata nad raportem o stanie Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. 
7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2022. 

https://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/  

8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2022.  

https://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe/  

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu.   http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio/  

10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  

https://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/  

11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

12. Przedstawienie opinii Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
13. Dyskusja. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

18. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania 
budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy 
kanalizacyjnych umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich 
nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
nr LVIII/669/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
na realizację przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację 
oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Rokietnica, Gminą Tarnowo Podgórne oraz Gminą Suchy Las i Gminą Szamotuły w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Czerwonak, Gminą Murowana Goślina, Gminą Suchy Las, Gminą Pobiedziska oraz Gminą 
Swarzędz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 

Czerwonak oraz Gminą Murowana Goślina i Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/274/12 Rady Gminy Suchy Las z dnia 

27 grudnia 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ronda w Suchym Lesie. 
29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu „Karta dużej rodziny”. 
30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre 

świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 
31. Informacje:  

· Wójta Gminy,  

· Przewodniczącego Rady Gminy,  

· Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

· Przewodniczących Komisji Rady, 

· Radnego Powiatowego  

32. Interpelacje i zapytania Radnych. 

33. Wolne głosy i wnioski. 
34. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:02:36*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LIX sesję Rady Gminy 
Suchy Las VIII kadencji w dniu 22 czerwca 2023 r. o godz. 16:32 witając Radnych oraz gości.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 

Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 
esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 
się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 
nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 
dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:02:42*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 
prawomocne. W sesji udział wzięło 13 Radnych, 2 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radny 

M. Jankowiak.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do 
porządku obrad sesji. 
 

Radna I. Koźlicka złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji punktu dotyczącego wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. Poinformowała, 
że zmiana wynika ze zmiany regulacji przepisów, w myśl których nie ma obowiązku, by Komisja 
Rewizyjna dokonywała analizy wykonania budżetu za I półrocze, danego roku oraz w związku 
z dostosowaniem do stanu faktycznego zakresu prowadzonej kontroli wydatków związanych 
z budową ścieżek rowerowych w gminie. Radna wskazała, że jedna z inwestycji kończy się w czerwcu 
2023 r. i kontrola z formalnego punktu widzenia zakończy się w tym roku.  
 

Z uwagi na brak dalszych uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 
R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wprowadzenia do porządku sesji wniosku Komisji Rewizyjnej 
o zmianę planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty i wprowadzono go pod punktem nr 31 porządku 
obrad. Zmianie numeracji uległ porządek obrad.  
 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zapowiedział ewentualność skorzystania z przysługującego mu 
prawa, aby zgłosić w trakcie trwania sesji do porządku obrad projekt uchwały. Dodał, że na chwilę 
obecną nie zgłasza zmian. 
 

Nowy porządek obrad  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVI/23 z dnia 27 kwietnia 2023 r.  
4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2022 r.    

http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy/  

5. Debata nad raportem o stanie Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. 
7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2022. 

https://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/  

8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2022.  

https://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe/  

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu.   http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio/  

10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  

https://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/  

11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

12. Przedstawienie opinii Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
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13. Dyskusja. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 

z wykonania budżetu. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 
18. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania 
budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy 
kanalizacyjnych umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich 
nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
nr LVIII/669/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

na realizację przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację 
oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Rokietnica, Gminą Tarnowo Podgórne oraz Gminą Suchy Las i Gminą Szamotuły w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Czerwonak, Gminą Murowana Goślina, Gminą Suchy Las, Gminą Pobiedziska oraz Gminą 
Swarzędz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Czerwonak oraz Gminą Murowana Goślina i Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego. 

26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/274/12 Rady Gminy Suchy Las z dnia 
27 grudnia 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ronda w Suchym Lesie. 
29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu „Karta dużej rodziny”. 
30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre 

świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 
31. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r. 

32. Informacje:  

· Wójta Gminy,  

· Przewodniczącego Rady Gminy,  

· Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

· Przewodniczących Komisji Rady, 

· Radnego Powiatowego  

33. Interpelacje i zapytania Radnych. 
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34. Wolne głosy i wnioski. 
35. Zamknięcie sesji. 
 

W związku z brakiem innych uwag do porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 
R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVI/23 z dnia 27 kwietnia 2023 r. 
(00:07:04*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał, czy Radni mają uwagi 
do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVI/23 z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVI/23 z dnia 

27 kwietnia 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty. 
 

Ad. 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2022 r. (00:07:59*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Wójtowi Gminy Suchy 
Las. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że raport już został zaprezentowany radnym 
i wszystkim, którzy takim zestawem informacji byli zainteresowani. Podkreślił, że taka możliwość 
była poprzez stronę internetową Gminy Suchy Las. Wskazał, że z treści raportu zebrani dowiedzieli 
się, że rok 2022 po długim okresie pandemicznym, perypetiach, turbulencjach z tym związanych, 
działaniom, które były podporządkowane różnym sytuacją, również od strony formalnej pandemii, ten 
rok był owocny w różnego rodzaju decyzje, wydarzenia, inwestycje podejmowane, realizowane 
projekty nie tylko gminę, bezpośrednio przez urzędy, jednostki, podmioty gminne, ale również przez 
otoczenie, zwłaszcza podmioty pożytku publicznego. Wójt wskazał, że w jego ocenie rok był 
korzystnym rokiem dla gminy. Dodał, że zawsze można oczekiwać czegoś więcej, mierzyć wyżej, ale 

jego zdaniem jako samorząd w 2022 roku zrealizowali najistotniejsze cele i zadania, które stoją przed 
samorządem i poprosił o pozytywną ocenę raportu i przedstawionych informacji, które w imieniu 
firmy, która jest partnerem w tworzeniu raportu, przedstawi p. Hubert Gostka, w imieniu gminy 

i partnera.  

 

Przedstawiciel Firmy Curulis H. Gostka poinformował, że przedstawi najważniejsze zagadnienia 
przedstawione w raporcie o stanie gminy za rok 2022 w nawiązaniu do wcześniejszych lat i trwającej 
niełatwej kadencji, z uwagi na kwestie dotyczące pandemii, konfliktu zbrojnego w Ukrainie oraz 
zawirowań ekonomicznych. Przedstawiciel Firmy Curulis H. Gostka przystąpił do przedstawienia 
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(w zarysie) raportu o stanie Gminy za 2022 rok. Podkreślił, że od 2019 roku gmina ma obowiązek 

przedstawiania raportu o stanie gminy, pierwsze trzy raporty były przedstawiane w formie tradycyjnej 
a od dwóch lat są również dostępne w wersji interaktywnej by zachęcić mieszkańców 
do zainteresowania się wybranymi obszarami raportu. Podkreślił, że w raporcie należy zwróci uwagę 
na zrealizowanie obowiązków ustawowych w tym podsumowanie polityk, programów i strategii, 
podsumowanie realizacji uchwał Rady Gminy a także najważniejsze zagadnienia budżetowe. Dodał, 
że w przypadku Gminy Suchy Las należy również pamiętać i uchwale w sprawie szczegółowych 
wymogów dotyczących raportu stanie gminy, która zawiera dodatkowych elementy, które ma 
zawierać raport. Przedstawiciel Firmy Curulis wskazał, że realizacja uchwał w 2022 roku przebiegała 
prawidłowo a dotyczyła głównie spraw finansowych, a także nieruchomości gminnych oraz kwestii 
ustrojowych i organizacyjnych. Wskazał, że w 2022 roku uchwalono 144 uchwały i jest to wynik 
zbliżony do lat poprzednich. Poinformował, że w roku 2022 miały miejsce szczególne uchwały 
dotyczące pomocy obywatelom Ukrainy. Poinformował, że w gminie Suchy Las w roku 2022 było 
realizowanych 25 dokumentów i programów strategicznych z czego większość dotyczyła obszaru 
ochrony środowiska, pomocy społecznej oraz dokumentów o charakterze ogólnym. Poinformował, 
że w 2022 roku gmina podjęła nową Strategię rozwoju gminy na lata 2022-2030, a priorytetowym 

działaniem strategii jest poprawa warunków transportowych, rozwój przedsiębiorczości i poprawa 
jakości życia jak i ochrona środowiska i adaptacja do zmian klimatu. Wskazał, że priorytety te zostały 
odzwierciedlone w priorytetach inwestycyjnych w roku 2022 i na kolejne lata pewne założenia zostały 
przyjęte. W kolejności przedstawił programy kierowane dla mieszkańców jak Karta Dużej Rodziny 
i Karta Seniora, których liczba wydawanych kart wzrosła w roku 2022. Poinformował, że liczba 
mieszkańców Gminy Suchy Las systematycznie rośnie. Przedstawił założenia demograficzne 
i podejmowane przez gminę działania. Wskazał, że materia budżetowa jest szczegółowo 
odzwierciedlona w sprawozdaniu z wykonania budżetu. Podkreślił, że w raporcie starali się podkreślić 
najważniejsze parametry i tak w roku 2022 spadły dochody ogółem i zmniejszone zostały wydatki. 
Natomiast przeliczając te same wartości na mieszkańca pokazują one, że sytuacja się poprawiła 
względem lat poprzednich. Podkreślił, że istotne z punktu widzenia źródeł dochodu gminy Suchy Las 
są dochody własne gminy. Wskazał, że podatek od nieruchomości oraz podatek od środków 
transportowych są silnym fundamentem dla budżetu gminy i pozwalają dość spokojnie realizować 
zadania samorządowe. Dodał, że jest to również odzwierciedlone w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, która przez cały okres gwarantuje zachowanie wskaźników z dużym zapasem i jest 
realistyczna. W kolejności przedstawiono grupę informacji zawartych w raporcie dotyczących działów 
zadań własnych gminy jak infrastruktura, ochrona środowiska, inwestycje i remonty, oświata, pomoc 
społeczna, ochrona zdrowia, działalność kulturalna, czytelnictwo gminne, kultura fizyczna i turystyka, 

porządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli, przestrzeń publiczna oraz promocja gminy. 
Przedstawiciel Firmy Curulis w zarysie przedstawił te najbardziej interesujące z wymienionych 
działów. Przedstawiono zagadnienia związane z gospodarką komunalną w tym z zaopatrzeniem 
w wodę i odbiorem ścieków, transportem publicznym oraz gospodarką odpadami. Poruszono 
najważniejsze zagadnienia oraz kierunki inwestycyjne i remontowe. Przedstawiono najważniejsze 
i najwięcej warte inwestycje w układ drogowy. W kolejności przedstawiono dział dotyczący oświaty, 
który z punktu widzenia finansowania jest największym zadaniem, gdyż subwencja oświatowa 
pokrywa 40,66% wydatków, zatem bardzo duża jest skala dopłacania bezpośrednio z budżetu gminy 
do zagadnień edukacyjnych i dobrego kształcenia. Przedstawiono liczbę miejsc gwarantowanych 
w przedszkolach na terenie gminy Suchy Las w odniesieniu do innych gmin miejskich jak Buk, 

Stęszew, Kostrzyn, Swarzędz, Kórnik czy Murowana Goślina. W kolejności przedstawiono dział 
dotyczący pomocy społecznej i wsparcia dla rodzin, w którym zanotowano zmniejszenie wydatków 
z uwagi na przekazanie do ZUS realizacji programu Rodzina 500+. Wskazano również na działania 
mające na celu wsparcie dla Ukrainy, które miało bardzo szeroki wymiar. Przedstawiciel Firmy 
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Curulis omówił również dział dotyczący ochrony zdrowia, w którym wskazano między innymi na 
włączanie gminy w programy profilaktyczne. Przedstawiono również dział dotyczący działalności 
kulturalnej. Wskazano, że w roku 2022 zorganizowano około 50 wydarzeń kulturalnych, a wydatki na 
kulturę wzrosły o 40%. Dodano, że w 2022 roku biblioteka publiczna z filiami działy w sposób ciągły, 
a liczba czytelników wzrosła. W kolejności przedstawiono dział dotyczący kultury fizycznej 
i turystyki, w którym wskazano między innymi na wydarzenia, który odbyły się na terenie gminy 
w 2022 roku. W przypadku zadań gminy dotyczących zapewnienia porządku publicznego 
i bezpieczeństwa obywateli przeznaczono około 72% więcej środków w roku 2022. Podsumowano 
działalność straży gminnej oraz ochotniczych straży pożarnych. W zagadnieniach dotyczących 
przestrzeni publicznych wskazano na duże pokrycie gminy planami miejscowymi oraz zmniejszającą 
się liczbą wydawanych decyzji o warunkach zabudowy. Ponadto wprowadzono nowe nasadzenia. 

W zakresie promocji gminy wskazano między innymi na działalność gazety sucholeskiej czy promocji 
gospodarczej, w tym skutecznej promocji podatku od środków transportowych. Przedstawiciel Firmy 
Curulis przedstawił realizację zadań zleconych między innymi z zakresu Ewidencji Działalności 
Gospodarczej czy ewidencji ludności i wydawania dowodów osobistych czy meldunków. 
W kolejności przedstawiono działania gminy wspierane przez spółki gminne jak ZGK, GCI, LARG, 
ZKP czy Aquanet, w której gmina jest udziałowcem. Następnie przedstawiono dział dotyczący 
wspierania i upowszechniania idei samorządowej, a w szczególności wskazano na współpracę 
z jednostkami pomocniczymi, inicjatywy lokalne i współpracę z NGO oraz inicjatywę uchwałodawczą 
i konsultacje z mieszkańcami. Kończąc przedstawianie raportu o stanie gminy za rok 2022 wskazano 
na ocenę Gminy Suchy Las na tle grupy porównawczej 140 samorządów, gmin wiejskich 
znajdujących się w sąsiedztwie miast wojewódzkich. Wskazał, że metodologię opracowała Polska 
Akademia Nauk do oceny siły i potencjału jakim dysponuje gmina. Wskazano, że w ramach 
porównania Gmina Suchy Las jest silną gminą, a 5 z 6 badanych parametrów przekracza wartości dla 
grupy porównawczej. Dodał, że większość z nich jest odzwierciedleniem dobrego finansowania. 

Na zakończenie wskazał, że Gmina Suchy Las od kilku lat w wielu z omawianych obszarów jest 
liderem i utrzymuje pozycje ze sporym zapasem.  

Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

Ad. 5. Debata nad raportem o stanie Gminy (00:52:13*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył debatę nad raportem o stanie 
Gminy.  

 

Radny M. Przybylski zgłosił uwagi do raportu. Stwierdził, że jego wypowiedź będzie miała dwa 
wymiary, jeden dotyczący raportu, a drugi stanu w gminie. Radny stwierdził, że zabrakło w raporcie 
kwestii porównawczych. Wskazał, że stan i rozwój gminy nie jest kategorią bezwzględną, zawsze 
odnosi się do otoczenia, w którym funkcjonuje, a w raporcie oprócz kwestii ujęcia pomocą 
przedszkolną dzieci autor raportu nie pokusił się o przedstawienie porównań chociażby w ramach 
powiatu z sąsiednimi gminami. Dodał, że byłaby to analiza porównawcza i uzupełniałaby 
przedstawione wartości bezwzględne. W kolejności Radny przedstawił drugi aspekt sprawy. Radny 

stwierdził, że polityka społeczna senioralna, wobec ukrainny, współpraca ze stowarzyszeniami należy 
określić jako modelowy czy wzorowy sposób funkcjonowania gminy w tym obszarze nie tylko w roku 
2022, ale w latach poprzednich również. Radny wskazał, że zaniepokoiła go kwestia polityka 
inwestycyjna. Wyraził opinię, że jest bardzo dużo do zrobienia. Wskazał, że rada 2 lata temu podjęła 
decyzję o wprowadzeniu do ustroju kolejny podmiot tj. spółkę Larg. Dodał, że powstały dzięki temu 
dwa ośrodki wykonawcze, ale uważa, że trzy ośrodki decyzyjne. Wyraził opinię, że polityka 
inwestycyjna na poziomie 19 mln zł jest polityką marną. Dodał, że gmina przegrywa w tym względzie 
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ze znacznie uboższą Rokietnicą czy Tarnowem Podgórnym. Radny wyraził opinię, że warto było 
odnieść się do innych samorządów o podobnym budżecie, bliskiej lokalizacji i znaleźć przyczyny 
takiego stanu rzeczy. Radny wyraził opinię, że trzeba to bezwzględnie poprawić. Radny wskazał, 
że nie przedstawiono informacji o wykorzystaniu funduszy unijnych, a mimochodem wskazano 

o samodzielności finansowej gminy. Radny wskazał, że ta samodzielność może istnieje w sensie 
decyzyjnym natomiast jeśli ma się odnosić do akceptacji stanu rzeczy, czyli niewielkiego 

wykorzystania środków unijnych w ostatnich latach to nie jest to dobry przejaw działania. Radny 
poruszył kwestię konsultacji społecznych, ich powagi i wykorzystania. Stwierdził, że w 2022 
przeprowadzono konsultacje ws. procedowania jednego z planów, w 2022 nie uwzględniono głosu 
400 mieszkańców proszącego o konsultacje społeczne. Radny stwierdził, że w 2023 odbyły się 
podobne działania lokalnej społeczności i ciężko powiedzieć jakie będą efekty. Radny stwierdził, 
że nie wie czy wydatki bieżące na jedną osobę są porównywalne w innych gminach czy też są wyższe 

czy niższe.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że podobne problemy zgłaszane były na etapie 
analizowania zeszłorocznego raportu, kiedy pojawiły się pytania, dlaczego nie porównują i nie 
odnoszą do innych gmin. Wójt przypomniał, że odpowiedz padła taka, że wytypowanie gminy, 
do której odnieść należałoby fakty, dokumenty, wskaźniki dotyczące gminy Suchy Las mogłyby być 
odebrane negatywnie i padłyby pytania, dlaczego ten samorząd wzięto do porównań a nie inny. 
Wójt wskazał, że powiat na użytek takich opracowań dla gmin powiatu poznańskiego nie prowadzi 

żadnych uśrednień, analiz, które mogłyby być bazą czy tłem, na którym gmina mogłaby odnosić 
i porównywać swoje wskaźniki. Dodał, że mogliby przeanalizować wszystkie gminy pod każdym 
kontem, ale opracowanie byłoby szersze, wielce pracochłonne dla firmy współpracującej i trzeba by 
być rzetelnym i przeprowadzać analizy wielopłaszczyznowo uznając, że na terenie powiatu jest 
przynajmniej sześć gmin, które można by przyjąć do porównań. Dodał, że samorządy te są bardzo 
różne. Wskazał, że dlatego nie przyjęli tego jako metody pokazywania pewnych zdarzeń 
ekonomicznych, gospodarczych, społecznych pozostawiając to do szerszej wnikliwej oceny Radzie. 
Wójt odnosząc się do pozostałych kwestii nie zgodził się. Wójt wskazał, że oceniają rok 2022, ale 

zawsze należy pamiętać, że mówią o szerszej perspektywie, o spojrzeniu programowym, wieloletnim 
na gminę. Wójt wskazał, że wskaźnik wykonania w obszarze inwestycji dziś wynosi tyle ale mówią 
o przygotowywaniu się do inwestycji, które spowodują, że w roku może w 2024, 2025 lub 2026 

będzie wykonanie zbliżone do ok 50 mln zł. Wskazał, że na to złożą się zarówno przygotowywane 
przez urząd  odpowiedni wskaźnik, by zaciągnąć kredyty, bez których przy tych inwestycjach gmina 
sobie nie poradzi ale również cały etap przygotowania dokumentacji projektowej, świadomie 
z rezygnacją z niektórych inwestycji, których nie wykonają i nie wykonują. Wójt wskazał, że Rata też 
takie decyzje podejmujecie o niewykonywaniu inwestycji. Wójt wskazał, że rada zdecydowała 
o inwestycjach w rejonie ulicy Fortecznej, o ulicy Bocznej czy nawet wniosek o konsultacje we 

wskazanym zakresie, o którym Radny M. Przybylski wspominał, który dotyczył niewykonywania 
inwestycji w Złotkowie. Wójt wskazał, że o efektach, które dotyczą działalności samorządowej 
decyduje organ wykonawczy, który wykonuje pewne uchwalone przez radę zadania, ale wcześniej 
podlega to ocenie i decyzją, które padają na sali sesyjnej. Wójt wskazał, że zarzucony przez Radnego 
Przybylskiego dualizm, jeśli chodzi o kwestię realizację inwestycji nie do końca jest prawdą, dlatego 
że przygotowywane czy powierzone spółce LARG jako inwestorowi zastępczemu inwestycje są 
w fazie projektowej. Stwierdził, że trudno jest oczekiwać, by z roku na rok tak duże skomplikowane 
inwestycje realizowane wspólnie z partnerami jak Poznań i powiat mogły skutkować wymiernymi, 
konkretnymi efektami i w obszarze fizycznym i wydatkowym w ciągu roku czy kilku miesięcy. 
Podkreślił, że jest to niemożliwe i wszyscy zebrani doskonale o tym wiedzą. Wójt wskazał, że chcą by 
zakończenie roku 2023 zbiegło się z realizacją porozumień, które zostały w tym zakresie zawarte 
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i będzie to sukcesem i będzie to również związane z programowaniem środków na poziomie 
zdecydowanie wyższym niż to co było dotychczas w budżetach i wykonaniach budżetów.  

 

Radna J. Radzięda zadała pytanie dotyczące wyboru grupy porównawczej. Radna spytała, dlatego 

porównuje się gminę z takimi gminami a nie innymi, czy firma wykonywała analizę na podstawie 
narzędzi związku miast polskich tj. Monitoru Rozwoju Analizy Gmin. Radna dodała, że jeśli 
korzystano z tego narzędzia to do analizy można było wprowadzić wyłącznie gminy powiatu 
poznańskiego. Dodała, że nie byłoby to skomplikowane a zastanawia ją logika porównywania się 
z małej gminy z biednego województwa spod ściany wschodniej. Wskazała, że przy takim wyborze 
grupy kontrolnej Gmina Suchy Las musiała wypaść ponadnormatywnie dobrze.  
Przedstawiciel Firmy Curulis H. Gostka wskazał, że odniesie się do dwóch kwestii, a mianowicie, 
że zabrakło porównań, a to właśnie model jest z tymi kwestiami porównawczymi. Wskazał, że jest 
ponad 60 parametrów pod każdym obszarem, gdzie takie kwestie jak zagadnienia inwestycyjne, 
wydatki bieżące, dotacje ze środków unijnych są na grupie porównawczej przedstawiane. Odnosząc 
się do kwestii doboru grupy porównawczej wskazał, że grupa porównawcza wyodrębniona w Polskiej 
Akademii Nauk jest zgodna z tym co stosuje Związek Miast Polskich oraz jest zgodna z tym co 
stosują Ministerstwa, a także inne instytucje, chociażby na potrzeby podziału środków unijnych. 

Przedstawiciel zgodził się, że istnieje możliwość technicznego wyodrębnienia w postaci gmin 
z powiatu poznańskiego, tylko należy wziąć pod uwagę, że nie wszystkie gminy w powiecie 
poznańskim są gminami wiejskimi. Wskazał, że jest to różnica z punktu widzenia realizowanych 

zadań. Ponadto wskazał, ż jakimi gminami z województwa wielkopolskiego są w grupie 
porównawczej. Wskazał, że w grupie są następujące gminy: Łukowo, Czerwonak, Dopiewo, 
Kleszczewo, Komorniki, Rokietnica, Tarnowo Podgórne, Kaźmierz. Podkreślił, że pod tym względem 
są to gminy, które zostały w tej metodologii zaklasyfikowane jako podobne i nie dyskutują z tym, 
gdyż liczne autorytety podpisały się pod tym. Wskazał, że także mechanizm w postaci Monitoru 
Rozwoju Lokalnego jest oparty o tą samą grupę porównawczą i metodologię i jeśli mówią 
o porównaniach do innych samorządów to dokładnie te dane, wartości i samorządy są brane pod 
uwagę. Odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy odnośnie do porównania do potencjalnie 
słabszej gminy ze ściany wschodniej wskazał, że jako firma przygotowują dla jednej z tych gmin ze 
ściany wschodniej z grupy porównawczej raport i ona nie jest słabsza. Podkreślił, że są tam ogromne 
centra logistyczne, jest bardzo dużo dochodów, a także poziom realizowanych zadań, które w bardzo 
podobny sposób można uznać za konkurencyjne. Dodał, że analogicznie opracowują raporty dla gmin 
skupionych wokół aglomeracji warszawskiej, gdzie podobne parametry są w podobny sposób 
kształtowane. Podkreślił, że sąsiedztwo dużego miasta determinuje specyfikę gminy i pod tym 
względem mają bardzo dużo cech wspólnych. Celem technicznego wyjaśnienia jakie firma 
wykorzystuje narzędzia wskazał, że jest to autorskie narzędzie zbudowane w oparciu o metodologię 
wspomnianą. Dodał, że zestawienia wskaźników i wartości są dedykowane bezpośrednio do raportów 
o stanie gminy i pod tym względem wybrali więcej parametrów niż znajduje się w Monitorze 
Rozwoju Lokalnego, ale też pogrupowanych na 6 obszarów, które starał się na końcu przedstawionego 
materiału omówić. Wskazał, że każde z narzędzi działa interaktywnie w ramach raportu, dlatego nie 
ma problemu by porównać kwestie raportu w stosunku do lat 2020, 2021. Zachęcił w ramach 
pogłębienia wiedzy na temat raportu do sprawdzenia tych obszarów. Wskazał, że jeśli spojrzeliby na 
inne gminy to mogą mieć parametry ułożone inaczej. 
Radna J. Radzięda wskazała, że można było porównać się wyłącznie do tych pięciu gmin wiejskich 
powiatu poznańskiego. Radna kierując wypowiedź do Wójta stwierdziła, że zacierany jest obraz roku 

2022 podając dane za lata poprzednie. Na przykład przy rewitalizacji, w roku 2022 tabela powinna być 
prawie pusta. Dodała, że podobnie w przypadku Młodzieżowej Rady Gminy zamiast informacji 
wstecz wskazujemy co działo się w 2023 roku. Dodała, że zna tłumaczenie sekretarza w tym temacie 
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i wie, że gmina chciała poinformować mieszkańców, że coś się dalej dzieje i nie jest to organ martwy. 
Radna przechodząc do oświaty wskazała, że średnia w egzaminach ósmoklasisty dla gminy jest 
powyżej średniej powiatowej, wojewódzkiej i krajowej. Natomiast jeśli spojrzeć na szkołę 
w Chludowie to od wielu lat jest tam problem. Dodała, że w przypadku egzaminów z języka polskiego 
i matematyki Chludowo od lat jest poniżej wszystkich trzech średnich. Odnosząc się do materiałów do 
absolutorium niż z raportu o stanie gminy z jednej strony cieszy się, że szkoły inwestują w szkolenia 
dla kadry, ale jest zaskoczona, ile było szkoleń dotyczących statutów szkół, a żadna nie ma zgodnego 
z konstytucją i prawem oświatowym. Podkreśliła, że trzeba nad tym jak najszybciej popracować. 
Odnosząc się do kwestii GOS i tabeli z 80 pozycjami wydarzeń sportowych przy udziale GOS, czy 

organizowanych w GOSie, wskazała, że raptem dwa wydarzenia były organizowane przez GOS jako 
jednostkę a resztę organizują stowarzyszenia. Radna wyraziła opinię, że dobrze, że stowarzyszenia 
jeszcze nie wyprowadzają się do sąsiednich gmin, gdzie infrastruktura jest tańsza. Radna J. Radzięda 
pochwaliła pracę OPS, która od lat jest na bardzo wysokim poziomie, a 2022 rok pokazał jak świetnie 
dyrektor Malendowska z kadrą są w stanie się zorganizować, spiąć po to by zadania pojawiające się 
z uwagi na napływ uchodźców realizować od razu i na najwyższym poziomie. Radna skierowała 
serdeczne podziękowania do dyrekcji OPS, bo zrealizowali kawał ciężkiej roboty nie zaniedbując 
swoich zadań bieżących. Dodała, że jest to ciężka, nieprzyjemna praca w terenie z trudnym klientem. 
Wskazała, że Rada często przymyka oczy i nie chce wiedzieć jakie rzeczy dzieją się w gminie, a nie 
muszą się przejmować tym, bo pracownicy OPS z policją interweniują prawie każdego dnia. Radna 
J. Radzięda wskazała, że spółka ZGK jest perłą w koronie i Radna życzyłaby sobie, by wszystkie 
spółki gminne funkcjonowały tak, jak ZGK i żeby każdy prezes był tak zaangażowany jak poprzedni 

prezes Jerzy Świerkowski i obecny prezes Mikołaj Świerkowski.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zwrócił uwagę na kwestie 
demograficzne i wpływy podatkowe. Radny odnosząc się do prezentacji raportu wskazał, że zauważył 
dodatni wskaźnik demograficzny jednocześnie mówiąc o dochodach z PIT, że na nie gmina nie ma 
wpływu, wiemy, jak zmienił się system podatkowy i że te zmiany były z perspektywy gminy 
niekorzystne. Wiceprzewodniczący wskazał natomiast, że gmina trochę ma wpływ na wpływ z PIT, 
ponieważ jest cały czas dość liczne grona mieszkańców, którzy podatków w gminie nie płacą. 
Porównując liczby na stornie gminnej co do liczby mieszkańców około 18 tys. i na stronach GUS co 
do mieszkańców gminy to są to nożyce, które coraz bardziej się otwierają. Radny spytał jakie 
działania są podejmowane w zakresie popularyzacji, wpisywania adresu z Gminy Suchy Las do 
rozliczenia PIT, w jaki sposób te dane są weryfikowane i jaka była ich skuteczność. Stwierdził, że jest 
to kluczowe, jeśli chodzi o zwiększanie wpływów budżetowych, a co za tym idzie możliwości 
inwestycyjnych i rozwojowych. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odniósł się do uwag przedstawionych przez Radną J. Radzięde. 
Wskazał, że zebrani wiedzą, że sucholeska oświata jako gminna oświata jest w ocenach kuratoryjnych 
i w rankingach podmiotów badających stan oświaty wysoko oceniania należy się z tego cieszyć. Wójt 
wskazał, że przy dyskusji o raporcie o stanie gminy starałby się mówić o gminnej osiewacie a nie 
analizować sytuacji w poszczególnych szkołach i bardzo segmentowo wyciągać deficyt czy słabsze 
wyniki. Wójt dodał, że wiedzą jakie są wyniki egzaminów, dyrektorzy tych szkół wiedzą, że trzeba 
sytuacje poprawiać poprzez programy dodatkowych zajęć czy edukację kadry, czy w sytuacjach 
ekstremalnych poszukiwanie nowej kadry nauczycielskiej. Wójt wskazał, że skupiłby się na 
konstatacji, że Gmina Suchy Las oświatą stoi i jest postrzegana jako dbająca o oświatę i która w tym 
obszarze odnosi sukcesy. Podkreślił, że jest to zasługa wszystkich zaangażowanych w ten proces 
między innymi są to dyrektorzy, nauczyciele, rodzice, podmioty, którzy wspierają szkoły oraz przede 
wszystkim uczniach. Odnośnie do środków dane znajdują się w raporcie, z jednej strony jest to coś co 
z jednej strony powinno niepokoić by pieniędzy na oświatę było więcej, a z drugiej strony wszystkie 
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samorządy są w podobnej sytuacji, chcą utrzymać wysoki poziom. Dodał, że niestety dzisiaj złotej 
recepty na to zjawisko nikt nie znalazł. Wójt wyraził opinię, że jeżeli samorządowiec dąży do tego, 
żeby wyśrubować wynik poprzez ograniczenie ilości dopłacania do systemu to, to się zawsze źle 
kończy, jeśli chodzi o finansowanie w oświacie. Wójt odniósł się do uwagi Radnej J. Radziędy na 
temat aktywności GOSu w realizacji bardzo licznej grupy podmiotów, które realizują mnóstwo 
projektów o charakterze sportowym, pożytkowym na terenie gminy w ciągu każdego roku. Wójt 
wskazał, że taka jest rola GOSu. Kierownictwo GOS ma zapewnić odpowiedniej jakości bazę do 
realizacji tych projektów. Na jedną imprezo godzinę na obiektach GOS wypada od 10-15 osobogodzin 

pracowników GOSu. Wójt podkreślił, że na każdej imprezie, chociażby ostatniej imprezie związanej 
z Dniami Gminy, zebrani grali w piłkę, a obok byli pracownicy GOSu, którzy przygotowali obiekt, 
byli podczas imprezy oraz po odbytym meczu po odbiorze przygotowywali obiekt do kolejnych 

działań i treningów. Wójt dodał, że na hali sportowej podczas zajęć zawsze są pracownicy GOSu. 
Wójt podkreślił, że jest to realizowane sporą liczbą nadgodzin oraz osobistym zaangażowaniem 
pracowników GOSu. Wójt wyraził opinię, że byłoby krzywdzące, jeżeli by doszli do wniosku, że to 
wszystko się samo dzieje. Wójt wskazał, że można by sobie wyobrazić, że nie ma klubów sportowych 
i stowarzyszeń to, gdyby środki w połowie przeznaczyć do dyspozycji GOS by organizował imprezy 
to pewnie nie mieliby tyle dzieci i młodzieży zaangażowanych w sport w gminie, ale wtedy GOS 

byłby organizatorem wydarzeń sportowych w gminie. Wójt wyraził opinię, że ten model jest dzisiaj 
optymalny, gmina zapewnia bazę, ma od tego wyspecjalizowany podmiot, a instytucje pożytku 
publicznego świetnie organizują całą resztę. Wójt Gminy odnosząc się ponownie do porównań 
wskazał, że są pewną pułapką, bo zawsze można starać się bardziej szczegółowo pokazywać różnice, 
ale sama dyskusja i pytanie czy nie można się porównać do innej grupy pokazuje, że jest to pułapka. 
Wskazanie przez nas na roboczo, z którymi gminami mieliby się porównać, mogłoby spotkać się 
z odmienną opinią ze strony radnych. Stwierdził, że takie odcinkowe porównania, które zaprezentował 
przedstawiciel firmy Curulis pokazują, że może to budzić odmienne opinie. Odnosząc się do 

wskaźników demograficznych versus podatki wskazał, że troszeczkę ponad 1% przyrost 
demograficzny cały czas rośnie, a z drugiej strony nie ma szalonych wzrostów. Wskazał, że nie są 
w czołówce gmin powiatu poznańskiego, które miałyby szalony wzrost ilości mieszkańców. 
Przypomniał, że cofając się 10-15 lat do tyłu gminy, które dzisiaj przekraczają 25 tys. mieszkańców 
były zdecydowanie mniejszymi gminami niż Gmina Suchy Las. Wójt wskazał, że jest to efekt 
racjonalnej polityki w obszarze obsłudze przestrzeni i gospodarki przestrzennej w Gminie Suchy Las. 

Wójt wskazał, że nie należy ukrywać, że jest to związane z kwestiami rynkowymi zwłaszcza cenami 
nieruchomości, które są w Gminie Suchy Las. Wójt wskazał, że dzisiaj cena 600-700 zł/m2 w Gminie 

Suchy Las nikogo nie dziwią, zawsze były wysokie. Stwierdził, że na pewno ma to wpływ na to 
o czym przed chwilą rozmawiali. Wójt wskazał, że karta mieszkańca, która w raporcie jest wskazana 
jako część strategii w tym zakresie na przełomie lipca i sierpnia będą pierwsze wdrożenia i pierwsze 
działania w tym zakresie. Wójt wskazał, że pierwsze nabory na przykład na naukę pływania robią już 
z opcją pierwszeństwa, pierwsze koncerty i imprezy również są z opcją pierwszeństwa. Wskazał, 
że wprowadzane są czasowe moduły wyprzedzenia oferty dla mieszkańców. Podkreślił, że to będzie 
najskuteczniejsza metoda, szybko zauważona zwłaszcza w obszarach, gdzie popyt jest bardzo wysoki 

na usługi komunalne, dostępność do imprez, do projektu. Wójt wskazał, że w pewnym momencie 
chcieliby przy projekcjach konkursowych dla pożytku publicznego również elementy preferencyjne 
dla podmiotów, które będą wykazywały w listach uczestników zgłoszenie skarbowe. Wójt wskazał, 
że trzeba ostrożnie działać, bo nie można popełnić formalnego błędu i trzeba zachować logikę by nie 
popełnić błędu miasta Poznania. Wójt wskazał, że jest to główny obszar i narzędzie, ale rada widzi 

i w prasie lokalnej gminnej i niegminnej, na Facebook przygotowywane są specjalne materiały 
promocyjne pod sztandarem „jestem stąd”. Wójt wyraził opinię, że może nie jest to skuteczne z dnia 
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na dzień jak w przypadku wspomnianych narzędzi, ale jest też na pewno grupa osób, która poprzez to 
poczucie lokalności podjęła decyzję o zameldowaniu czy zgłoszeniu się w urzędzie skarbowym.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że co do karty 
mieszkańca chciałoby się powiedzieć „nareszcie”, bo trochę to trwało. Wiceprzewodniczący 
zasugerował, by działania pozostałe maksymalnie intensyfikować przy okazji wszystkich festynów, 
zebrań wiejskich, żeby mieszkańców uświadamiać. Dodał, że starają się to robić lokalnie sołtysi 
i przewodniczący zarządów osiedli tłumacząc mieszkańcom. Wyraził opinię, że potrzebują jednak 
wsparcia lokalnego. Odnosząc się do +1% przyrostu stwierdził, że jest znacząco wyższy niż jeden, 

ponieważ porównanie danych meldunkowych gminnych wskazuje +188 osób a według GUS +251. 
Radny wskazał, że w 2020 roku było -2200 w stosunku do danych GUS a teraz jest -2400, dlatego tym 

bardziej istotne jest promowanie zgłaszanie się do podatków w gminie Suchy Las. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że wiedzą o tym doskonale, dlatego robią te akcje by 
zmniejszać widełki i problem neutralizować. Wójt wskazał, że w gminach, o których wspomniał oni 
mówią z 8-10% też mają świadomość, że jest więcej 14-16%. Wójt wskazał, że najlepszym 
odniesieniem są dane z systemu odpadowego, bo jest on bardziej obrazowy niż to co się wskaźnikuje, 
natomiast muszą podawać rzetelne dane, które są umocowane w faktach, dlatego jest podany taki 
wskaźnik. Wójt przypomniał, że GUS ujmował zamieszkiwanie ponad daną ilość miesięcy, które 
obejmowało osoby z Ukrainy, które częściowo wracały i będą wracały do siebie. Wskazał, że również 
miało to wpływ na zniekształcenie obrazu. 
Przedstawiciel Firmy Curulis H. Gostka odnosząc się do dochodów podatkowych wskazał, 
że w raporcie przyrost demograficzny wynosi 1% ale patrząc na zamożność mieszkańców, bo tutaj to 
nie są bezwzględne wartości tylko udział dochodów w PIT i jego dynamika na przestrzeni ostatnich lat 
za rok 2022 wynosi +2%, a w 2021 roku było to +6%. Stwierdził, że trzeba na to nałożyć zmiany 
podatkowe więc jeżeli pod tym względem spojrzeć to sytuacja pod względem PIT-u wygląda 
niewątpliwie korzystnie. Odnosząc się do współpracy z organizacjami pozarządowymi. Wskazał, 
że jeżeli porównuje się gminę do 140 samorządów to jest to mocno zobiektywizowane, gdyby 
porównać do 3, 5 czy 7 gmin zawsze istnieje ryzyko, że zawód statystycznej próby będzie zbyt mały. 
Minimalna próba to jest 30 gmin, a średnia 100. Ponadto wskazał, że w przypadku dotacji dla 
organizacji pożytku publicznego też wyraźnie widać, że w przypadku środków dla Suchego Lasu jest 
wyraźnie więcej co też może pokazywać, że ten model jest oparty głównie w postaci dotacji 
przekazywanej na realizację dla organizacji pożytku publicznego, aby one miały środki na 
wykonywanie przedsięwzięć już we własnym zakresie i zgodnie z własnym pomysłem. 
Radna J. Pągowska odnosząc się do Wójta Gminy Suchy Las wskazała, że obydwie wersje pdf 
i interaktywna są dobrym rozwiązaniem i chyba w tym roku ta druga bardziej przypadła jej do gustu. 
Jako Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego odniosła się do kilku 
kwestii związanych z budżetem i przedstawionych danych w raporcie. Wskazała, że dochody gminy 

są o 3,6% niższe niż rok wcześniej, ale i tak opiewają na 1,90 mln zł. Dochody ogółem na mieszkańca 
podawane są w kwocie 10,5 mln zł tym mniej imponujące są dochody unijne na mieszkańca, czyli 

kwestia, na którą zwrócił uwagę Radny M. Przybylski, kwota podana w prezentacji 72,00 zł jak 
dochody unijne na mieszkańca. Wskazała, że dochody bieżące na mieszkańca oczywiście też 
wyglądają imponująco 10.324,00 zł. Wskazała, że podobnie lepiej wygląda to w wydatkach ogółem, 
gdzie wykonanie w 2022 roku wyniosło 176 tys. zł, zmniejszone o 3,3%. Radna wskazała, 
że niemożliwe jest nie wspomnieć, że planowali 33 mln zł w inwestycjach w wydatkach majątkowych, 
a wykonanie inwestycji jest na poziomie 19,2 mln zł, czyli 58% wykonania. Radna wskazała, że biorą 
pod uwagę fakt, że przygotowują się do dużych inwestycji, o których wszyscy wiedzą i są to między 
innymi powierzone zadania budżetowe spółce LARG, natomiast nie zmienia to faktu, że co roku do 
budżetu dokłada się kolejne pozycje budżetowe i może trzeba to zrobić inaczej, przedstawić dokładnie 
informacje biorąc pod uwagę sytuację gospodarczą w kraju i w Europie. Wskazała, że przy pracach 
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nad budżetem na 2024 rok należy zwrócić uwagę na to, że przez ostanie 2 lata wolne środki wynosiły 
na koniec roku 35 mln zł na koniec 2021 r. a na koniec 2022 roku było ponad 42 mln zł wolnych 
środków. Radna wyraziła opinię, że „pakują” do budżetu różne wnioski, składane przez mieszkańców, 
radnych, sołtysów, a może powinni skupić się nad tym by budżet był bardziej kompaktowy, skoro 

przygotowują się do dużych inwestycji, które czekają gminę. Dodała, że oczywiście są one w jakiś 
sposób oddalone jeszcze przyszłościowo jak wspomniał Wójt w latach 2024-2026, chociażby chodzi 
o budowę wiaduktu wzdłuż ul. Sucholeskiej, czy budowę urzędu gminy. Patrząc na realizację zadań 
inwestycyjnych stwierdziła, że są one niezadowalające i warto zwrócić uwagę na to, że organ 
wykonawczy musi bardziej przypilnować realizacji tych zadań, skoro jest powołana spółka LARG i są 
różnego rodzaju powierzenia inwestycji dla spółki. Wskazała, że notorycznie pojawiają się problemy 
kadrowe w Referacie Budowlano-Inwestycyjnym. Wskazała, że na ostatnich obradach Komisji 
Rewizyjnej była kierowniczka RBI i również o tym rozmawiali odnośnie do sprawozdania 

z wykonania budżetu i może warto by się pochylić, również nad takim rozwiązaniem, żeby inne 
powierzenia, innych dużych inwestycji dokonać spółce LARG i łatwiej będzie odciążając referat by 
działał prężnie.  Podkreśliła, że niemal co roku robią 3-4krotnie zmianę harmonogramu zamówień 
publicznych, bo Referat Budowlano Inwestycyjny się nie wyrabia, a zadania nie są realizowane. 
Radna wskazała, że Wójt powinien pochylić się na tym problemem braku realizacji inwestycji 
majątkowych. Wracając do porównania z rokiem 2021 Radna wskazała, że sytuacja była bardzo 
podobna w stosunku do wysokości nadwyżki budżetowej, salda operacyjnego czy wolnych środków. 
Podkreśliła, że należy się nad tym pochylić i ostatni budżet w kadencji przygotować sprawniej, może 
trochę mniejszy z uwzględnieniem większych inwestycji.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnośnie do części wniosków idąc do propozycji strategii 
dotyczącej budżetowania w latach następnych to trudno się nie zgodzić. Pamiętając jednocześnie, 
że raport służy nie tylko ocenie organu wykonawczego tylko szerzej jest oceną realizowanej polityki 
w różnych obszarach przez gminę z koniecznością wyciągnięcia wniosków. Ma służyć nie tylko 
ocenie, ale ma być pomocą w przygotowaniu kolejnych etapów puncowania i rozwoju gminy. 
Wójt pozytywnie odebrał głos przedstawiony przez Przewodniczącą KBFiRG Radną J. Pągowską jako 

deklarację pracy nad budżetem i wieloletnią prognozą finansową, dotyczącą również wydatków 
inwestycyjnych, która pozwoli na racjonalne ujęcie wszystkich potrzeb mieszkańców i w części już 
prowadzonych prac. Wójt nie do końca się zgodził. Dodał, że z liczbami się nie dyskutuje. Wskazał, 
że na wykonanie w zakresie środków unijnych nie tylko pracuje urząd gminy Suchy Las, ale urzędnicy 
urzędu marszałkowskiego, którzy nie wyrabiają się ze swoją pracą. Stwierdził, że procedury związane 
z płatnościami, a wynik w raporcie nie jest od gwarantowanych przy promesowanych środków a jest 
od otrzymanych środków na realizację inwestycji. Wskazał, że jak radni wiedzą są ogromne zaległości 
i można oczywiście szukać przyczyn tutaj, ale zapewnia, że w połowie jest to problem, który tkwi 
w urzędzie marszałkowskim, gdzie nawet jest umowa, promesa jest, wniosek o płatność jest, ale nie 

ma pieniędzy. Wójt wskazał, że być może związane jest to z problemami na linii państwo a Unia 

Europejska.  Wójt stwierdził, że alokacja była i wygląda tak, że gmina ogłaszałaby przetarg nie mając 
pieniędzy. Zawsze ogłaszając przetarg środki muszą być zabezpieczone i jest to alokacja środków. 
Wójt wskazał, że współpraca zawsze na ostatnim etapie jest bardzo trudna i być może za rok Rada 
Gminy spyta skąd tyle środków unijnych a one powinny być wykazane w raporcie o stanie gminy za 
rok 2022. Wójt wskazał, że podobnie jest przy inwestycjach w niewygasających albo w WPFach. 
Wydatki majątkowe, które mają znaczenie jednoroczne a są rozpisywane w WPF i następuje 
przedłużenie realizacji inwestycji i te inwestycji mogą być rozliczane z tego budżetu, a będą we 
wskaźniku 2023. Wójt odniósł się do tej propozycji i wniosków, które przedstawiła Radna, a nie 

dyskutować z cyframi, które są w raporcie. Odnosząc się do propozycji by skoncentrować się 
o priorytetach pamiętając o poważnych wydatkach zgodził się, że będzie to bardzo ważne 3-4-5 lat. 

Wójt pokazał przykład, który dotyczy również Radnej J. Pągowskiej i okręgu, w którym jest radną 



14 

 

i wskazał, że po raz drugi wniosek spółki Aquanet przepadł, ni ma taryfy i nowych cen za wodę 
i ścieki, a tym samym nie ma środków na inwestycje. Wójt wskazał, że jako mieszkaniec cieszy się, 
że będą płacić po starej stawce za wodę i za ścieki, ale jako przedstawiciel w spółce akcyjnej Gminy 
Suchy Las, który czeka na inwestycje na wschodzie Suchego Lasu jest niezadowolony, bo nie ma 

środków. Wójt wskazał, że tworzy to, że już dawno gmina powinna być na dużym zaawansowaniu 
inwestycji, którą mieli w budżecie na rok 2022 a wykonanie jest na 0, bo gmina ze swoją inwestycją 
drogową czeka, ponieważ nie będzie jej realizować, dopóki Aquanet nie zbuduje kanalizacji. Skutek 
wskaźnikowy jest taki, że wykonanie jest na 0.  
Radna J. Pągowska wskazała, że zgadzają się, jeśli chodzi o jeden duży projekt ze spółką Aquanet, 

ale chodzi jej o całą resztę zadań od strony 128 zadań majątkowych, które dotyczą mniejszych 
inwestycji ulic i nie będzie przywoływać poszczególnych określonych, ale wiedzą, że problem 
z realizacją i kadrowy występuje, więc może trzeba się nad tym pochylić i znaleźć rozwiązanie. 
Dodała, że bardziej dotyczy to Wójta jako kierownika urzędu i organ wykonawczy, który ma 
za zadanie wykonać przyjęte przez radę gminy zadania inwestycyjne, bo to clou pozostaje z boku. 

Odnosząc się do przytoczonego projektu przez Wójta wskazała, że wiedzą, że tych środków nie 
znajdą, jeżeli nie podniosą cen za ścieki i za wodę, ale mówią o tych mniejszych, które warto 
przeanalizować i nad nimi się skupić.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję.  
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania (01:49:18*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 2: Przybylski M., Słowiński G. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/688/23. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył gratulacje Wójtowi.   
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera podziękował za wotum zaufania i ciekawą dyskusję, która 
odbyła się po przedstawieniu raportu. Wójt podziękował również firmie Curulic za wykonanie raportu. 

 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2022 (01:50:38*)  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska przedstawiła (w zarysie) sprawozdanie Wójta Gminy 
z wykonania budżetu za rok 2022. Przedstawienie sprawozdania odbyło się w formie prezentacji 
multimedialnej. Poinformowała, że myśleli, że w roku 2022 będą wychodzić z pandemii, ale 

normalność została zburzona w lutym i miała ogromny wpływ na to co się działo w samorządzie 
gminnym, w kraju i na świecie. Skarbnik wskazała, że budżetu uchwalony w grudniu 2021 r. opiewał 
na kwotę ok. 172 mln zł w odniesieniu do dochodów oraz ok. 186 mln zł w odniesieniu do wydatków. 
Plan dochodów w ciągu roku wzrósł do 205.567.085,79 zł i wykonano go w 92,42 %. W przypadku 
wydatków ostatecznie plan na koniec roku zamknął się kwotą 206.759.786,12 zł co dało wykonanie 
w wysokości 85,41%. Wskazała, że wzrosty planów to nie tylko lepiej wykonanie dochody 
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wprowadzane na podstawie sprawozdań jak i podobnie wydatki zgodnie z postępem realizacji zadań, 
ale to również wprowadzenie w trakcie roku budżetowego funduszy, które dla rządu były funduszami 
pozarządowymi a w samorządach musiały przechodzić przez budżet i dlatego tak to wygląda. 
Odnosząc się do przedstawienia raportu o stanie gminy Skarbnik wskazała, że zadania zlecone, 
o których wspomniano były dla gminy nie zadaniami zleconymi a zadaniami, których realizację 
powierzono gminie, polecono je realizować a wydatki były realizowane według rzeczywistych potrzeb 
ze składanych wniosków. Wynik finansowy planowano na poziomie -13.655.497,68 zł, a ostatecznie 
zamknięto plan nadwyżką budżetową w wysokości +13.956.055,59 zł, które jest wynikiem części 
zadań niezrealizowanych, części środków pozostałych do realizacji w pozostałym roku i nadwyżka 

weszła w kategorię wolnych środków do wykorzystania w latach poprzednich. Skarbnik wskazała, 
że nastąpiło nieznaczne tąpnięcie w wysokości dochodów i wydatków w roku 2022 w stosunku do lat 
ubiegłych, ale na to miała wpływ zmiana przepisów oraz przekazanie części zadań zleconych jak 
funkcjonowanie programu 500+ przeszło do wykonywania przez ZUS. Skarbnik wskazała, 
że w przypadku wykonania dochodów będzie popierała zdanie wypowiedziane przy raporcie, że 
gmina ma silną samodzielność, jeśli chodzi o dochody, bo ponad 73% to dochody własne. Od nich 
odejmowane są dotacje, dochody bieżące, dochody celowe, które w roku 2021 zwane były Funduszem 
Pomocy Ukrainie i środkami covid-19, jak również dotacje na inwestycje jak również subwencja 
oświatowa. Skarbnik Gminy wskazała, że największy dochód własny gminy wynika z podatku PIT 
i CIT w wysokości 43%, w kolejności dochody przekazywane przez urzędy skarbowe 3% oraz podatki 
i opłaty lokalne w wysokości 51%.  W przypadku PIT i CIT działania promocyjne i zachęty dla 
mieszkańców by wpisywać Gminę Suchy Las jako beneficjenta w PIT są niewystarczające. Skarbik 
wskazała, że po zmianie przepisów podatkowych związanych ze zwolnieniami dla osób do 26 roku 
życia, przejście przedsiębiorców na ryczałt bez udziału samorządów w podatku, zwiększenie kwoty 
wolnej od podatku oraz obniżenie progu podatkowego spowodowało, że niektóre samorządy mają 
w tej chwili udział w PIT na poziomie 2018 roku, a wydatki bieżące stale rosną. Skarbnik wskazała, 
że utraty w PIT z uwagi na Polski Ład gmina nie jest w stanie od razu odrobić i zachęty dla 
mieszkańców również nie będą miały od razu wymiernego skutku na plus jak działania rządu miały 
wymierny skutek na minus. Skarbnik wskazała, że już w covid samorządy otrzymywały subwencję 
rekompensującą utraty w PIT, którą w zeszłym roku gmina otrzymała od rządu i już wskazano, 
że w tym roku rząd rozdzieli 14 mld zł na samorządy. Gmina również otrzyma pokrycie dochodów 
w PIT, ale jednocześnie rząd zaznaczył, że nagrody dla nauczycieli jednorazowe zwiększony odpis 

z zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych i inne zmiany związane z dodatkami w oświacie mają 
być finansowane właśnie z tych pieniędzy. Skarbnik poinformowała, że wykonanie dochodów 
z podatków lokalnych składa się w większości z podatku od nieruchomości, w kolejności podatku od 
środków transportowych i podatku rolnego i leśnego. Podatek od nieruchomości wykonano na 
poziomie 103,02%. Skarbnik wskazała, że planowanie podatku od nieruchomości jest zatem 
prawidłowe. Wpływy z opłat lokalnych w roku 2023 wyniosły 100,33% planu, a największy udział ma 
opłata śmieciowa oraz opłaty lokalne w tym adiacencka, planistyczna oraz korzystanie z przystanków. 
Skarbnik wskazała, że podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej Zastępca Kierownika Wydziału 
wytłumaczył, że spadek jest wynikiem absencji pracownika natomiast dynamika od września tego 
roku zostanie przywrócona. Skarbnik poinformowała, że podatek od środków transportowych 
wykonano w 102,8% planu. W dotacjach na zadania bieżące największy udział ma rodzina, w tym są 
ujęte wypłacane świadczenia obywatelom Ukrainy. W kolejności Skarbnik wskazała na dotacje 
oświatowe i wychowanie, pomoc społeczną oraz administrację publiczną w tym urząd stanu 
cywilnego i ewidencja ludności. Skarbnik wskazała, że gmina otrzymała środki na dofinansowanie 

dwóch zadań inwestycyjnych w kwocie 1.196.279,34 zł tj. na ścieżkę rowerową w ul. Łagiewnickiej 
i dofinansowanie zadania Suchy Las budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej z Rządowego Funduszu 
Dróg Samorządowych. Wskazała, że gmina uzyskała również dwa mniejsze granty na refundacje 
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wydatków poniesionych w 2018 roku na rozwój e-usług publicznych dla mieszkańców oraz 
otrzymano refundację na zagospodarowanie działki w parku w Zielątkowie. Skarbnik przedstawiła 
również zadania niewykonane dotyczące budowy infrastruktury w Złotkowie w Polskiego Ładu. 
Wskazała, że na podstawie harmonogramu zaplanowano dochody w 50% w roku 2023 i 50% w roku 
2024. Skarbnik poinformowała, że w przypadku czterech zadań realizację zakończono a środków 
gminie nie wypłacono i były to: rewitalizacja stacji kolejowych na trasie Poznań-Piła stacje 
Golęczewo i Chludowo, integracja węzłów kolejowych na północnej obwodnicy miasta Poznania, 
przebudowa budynku dworca kolejowego w Złotnikach i adaptacja historycznego budynku 
w Chludowie. Skarbnik poinformowała, że wydatki budżetowe wykonano w 85% planu, a największe 
wydatki ponoszone są na oświatę, transport, rodzinę i pomoc społeczną. Odnośnie do obsługi długu 
Skarbnik wskazała, że w 2022 roku rosły stopy procentowe, wykonano blisko 4.800.000.00 zł 
wydatków na obsługę długu, czyli na spłatę odsetek. Od roku 2021 stopy procentowe podniesiono 11 
razy i ostatecznie stopa referencyjna wynosi 6,75% a w lutym 2022 roku wynosiła 2,25%. Wskazała, 
że nie wynikało to ze złego planowania gminy a z sytuacji na świecie, która odbiła się na sytuacji 
w kraju i podnoszenie stóp. W kolejności Skarbnik wskazała, że w wydatkach na oświatę 
i wychowanie ogromne środki są wypłacane na wynagrodzenia dla nauczycieli i pochodne.  
Skarbnik wskazała również na różnice w kwotach dotacji dla szkół a przedszkoli. Skarbnik wskazała, 
że na wpływ dotacji ma wpływ wydatków bieżących w przedszkolach publicznych, zatem jeśli gmina 
lepiej wynagradza, doposaża przedszkola publiczne to przedszkola niepubliczne mają wyższe dotacje. 

Skarbnik poinformowała o realizacji dodatkowych zadań związanych przede wszystkim z Funduszem 
pomocy Ukrainie. Skarbnik przedstawiła realizację zadań w zakresie pomocy Ukraińcom oraz 
zaprezentowała dochód w tym zakresie w wysokości 4.901.749,29 zł a wydatki wyniosły 4.723.412,16 
zł. Skarbnik Gminy Suchy Las wskazała, że z samego budżetu gminy przekazano na pomoc 
obywatelom Ukrainy kwotę 223.762,23 zł oraz przedstawiła realizację zadań. W kolejności Skarbnik 
przedstawiła zadanie powierzone do realizacji jako JST, którym było działanie zwanym przez rząd 
zapobieganiem wzrostom cen paliw i energii i pojawiły się dochody i wydatki ze środków 
przeciwdziałania covid-19. Skarbnik wskazała, że o ile środki z funduszu można było wprowadzać 
zarządzeniami Wójta za wydaniem przez Radę Gminy zgody w oświadczeniu to środki covidowe 
mogły być wprowadzane tylko uchwałami Rady Gminy na sesji. Dochody w tym zakresie wykonano 
w kwocie 3.196.880,18 zł tytułem rekompensat dla przedsiębiorców, realizacja projekt wspieraj 
seniora, dodatek węglowy oraz dodatek na inne źródła ciepła. Skarbnik wskazała, że różnica między 
dochodami i wydatkami wyniosła 618.569,00 zł i są to również środki z przeciwdziałania covid-19 ale 

przekazane w 2022 r. na wyposażenie szkół w sprzęt multimedialny, wykonane w 2022 roku. 

W kolejności Skarbnik omówiła wykonanie planu dochodów i wydatków za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Wskazano, że dochody zrealizowano w kwocie 5.902.413,98 zł, a wydatki 
łącznie w kwocie 6.712.992,97 zł. Skarbnik wskazała również o podjęciu przez Radę Gminy uchwałę 
w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z uwagi na niedobór 
środków pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w stosunku do 

realnych kosztów systemu. Skarbnik poinformowała, że wydatki majątkowe wykonano w 58,60%. 
Przedstawiła przykładowe realizowane inwestycje w roku 2022. Skarbnik wskazała, że pod koniec 
2022 roku gmina posiadała nadwyżkę operacyjną, która jest inną kategorią niż wolne środki, która 
wskazuje, że wydatki bieżące nadal są niższe niż dochody bieżące. Skarbnik wskazała, że to co 
planują jako nadwyżkę operacyjną to pozwala być partnerem wiarygodnym dla banków, bo skazuje, 

że jesteśmy w stanie regulować swoje zobowiązania. Skarbnik poinformowała, że wynik budżetu, 
czyli relacja dochodów bieżących do wydatków bieżących w 2022 r. jest zgodna z art. 242 ustawy 
o finansach publicznych oraz gmina spełniła obowiązek wynikający z art. 243 ustawy o finansach 
publicznych.  
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W kolejności Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska przedstawiła (w zarysie) sprawozdanie 
finansowe za 2022 rok. Przedstawienie sprawozdania odbyło się w formie prezentacji multimedialnej. 

Skarbnik wskazała, że składa się ono z bilansu jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 
budżetowego tj. Urzędu Gminy i jednostek budżetowych czyli jednostek organizacyjnych OPS, szkół 
i przedszkola, z bilansu z wykonania budżetu, z bilansu samorządowego Zakładu Budżetowego tj. 
GOS, oraz wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Skarbnik wskazała, że jest to 
wynikiem zamknięcia ksiąg rachunkowych, są to dane, które wynikają wprost z ewidencji księgowej. 
Skarbnik poinformowała, że do 30 czerwca każdego roku gmina jest jeszcze zobowiązana do 
sporządzenia bilansu skonsolidowanego w skład, którego wchodzi jeszcze Centrum Kultury i Spółki 
Komunalne. Skarbnik poinformowała, że kolejnym sprawozdaniem finansowym jest zestawienie 
zmian w Funduszu Jednostki i rachunek zysków i strat. Skarbnik wskazała, że na koniec roku 2022 
gmina miała 40 mln lokat, a stan zadłużenia wyniósł 81.500.000,00 zł. Przedstawiona prezentacja 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają pytania. 
Radny J. Dudkiewicz wskazał, że w raporcie o stanie gminy była informacja o 883 osobach 
z Ukrainy, które były zarejestrowane do pomocy a informacja w tej chwili podana wskazywała na 
1034 osoby, którym wydano numer PESEL. Radny spytał czy jest to różnica wynikająca z tego, że nie 

wszystkie osoby, które miały wydane PESEL były zarejestrowane do pomocy.   
Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska potwierdziła pytanie Radnego. Wskazała, że również 
osoby, które były w innych gminach mogły się w Gminie Suchy Las rejestrować i umawiać się na 
wydane numeru PESEL i dane te nie mogą być porównywane. 
 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 
dyskusję nad projektem uchwały.    
 

Ad. 8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2022 (02:22:48*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że punkt został 
przedstawiony przez Skarbnik Gminy w puknie 7 porządku sesji.  
 

Ad. 9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu (02:23:00*) 
 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej została upubliczniona oraz przekazana Radnym więc nie będzie jej w całości 
odczytywać. Skarbnik poinformowała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok była pozytywna. 
 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
 

 

Ad. 10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las (02:23:42*) 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska przedstawiła (w zarysie) informację o stanie mienia 
komunalnego Gminy Suchy Las. Przedstawienie sprawozdania odbyło się w formie prezentacji 
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multimedialnej. Na wstępie przedstawiono definicję mienia komunalnego. Skarbnik poinformowała, 
że na dzień 31 grudnia 2022 roku Gmina Suchy Las posiadała ogółem 429,8687 ha gruntów. 
Przedstawiono tabelę z podziałem na miejscowości i powierzchnie oraz stan na 31 grudnia 2021 r. i 31 
grudnia 2022 r. Skarbnik wskazała, że w roku 2022 jak w latach ubiegłych miały wpływ na stan 
mienia zdarzenia wynikające z umów cywilnoprawnych: nabycia i zbycia, z wydawanych decyzji 

administracyjnych w tym spec ustaw, decyzji administracyjnych wydanych z urzędu oraz 
wywłaszczeń. W okresie od 1 stycznia 2022 r. do dnia 31 grudnia 2022 r. decyzjami 
administracyjnymi wydanymi przez Wójta Gminy Suchy Las na własność Gminy Suchy Las z mocy 

prawa przeszło 1,9997 ha gruntów pod drogi o wartości szacunkowe ponad 1 mln zł. Skarbnik 
wskazała, że informacje dotyczące prawa rzeczowego oraz ograniczonych praw rzeczowych zostały 
przez wydział szczegółowo opisane w raporcie o stanie mienia komunalnego. Skarbnik wskazała, 
że jednostkom organizacyjnym na podstawie przepisów ustawy przekazywano majątek w trwały 
zarząd i dotyczy na przykład nowo powstałych boisk czy budynków edukacyjnych. Skarbnik 
poinformowała, że grunty gminne były oddane w użyczenie. Przedstawiono poszczególne wielkości 
gruntów oddanych w dzierżawę, wynajem lub najem. W roku 2022 gmina nabyła grunty, na których 
zgodnie z przepisami realizowane będą zadania własne oraz zbywała grunty. Odnośnie dochodów 
gminy otrzymywanych na skutek zarządzania mieniem komunalnym ogólnie są to dzierżawy, trwały 
zarząd i służebność, sprzedaż mienia zarówno jednorazowe jak i płatne w ratach, czynsze z dzierżawy 
z budynków i gruntów komunalnych, czynsze dotyczące zasobu mieszkaniowego gminy oraz odsetki 
od nieterminowych płatności za wyżej wymienione tytuły, renta planistyczna, zajęcie pasa drogowego, 
opłata za korzystanie z przystanków, opłata adiacencka, odsetki, wynajem świetlic, wynajem obiektów 
sportowych i odsetki z tytułu nieterminowych płatności. Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu.   
 

Ad. 11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy (02:29:00*) 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej I. Koźlicka poinformowała, że wiele elementów zostało już 
przedstawionych przez przedmówców i postara się przedstawić najważniejsze informacje i elementy. 
Wszystkie dokumenty są w załącznikach. Przewodnicząca podziękowała p. Skarbnik za efektowną 
i dobrą współpracę przy realizacji opinii. Wskazała, że udało się przed upływem planowanego terminu 

31 maja 2023 r. przesłać opinie do Regionalnej Izby Obrachunkowej i na pewno taka efektywna 
współpraca w znacznym stopniu się do tego przyczyniła. Przewodnicząca podziękowała członkom 
komisji za zaangażowanie i czynny udział w posiedzeniach komisji. Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej odczytała, że opinię do RIO o wykonaniu budżetu za rok 2022 Komisja Rewizyjna 
przygotowywała w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2013 r., poz. 594 z późniejszymi zmianami) oraz w związku z §21 regulaminu Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las. Opina Komisji Rewizyjnej uwzględniała następujące dokumenty: 
sprawozdane finansowe za rok 2022, sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2022, opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, która została wyrażona w uchwale nr SO-20/0954/268/2023 z dnia 

28 kwietnia 2023 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Suchy Las oraz brano pod uwagę informacje o stanie 
mienia komunalnego gminy. Oceniając sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 r. komisja 
przyjęła kryterium legalności, rzetelności, gospodarności, celowości oraz przestrzegania dyscypliny 
finansów publicznych. Uchwała nr XL/454/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia 20.12.2021 r. w sprawie 

przyjęcia budżetu na rok 2022 zmieniana była 45 razy, podjęto 12 uchwał Rady Gminy Suchy Las 
i wykonano 33 zarządzenia Wójta Gminy Suchy Las. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej I. Koźlicka 
wskazała, że cała opinia jest również załącznikiem do projektu uchwały. Przewodnicząca przytoczyła 
kilka informacji. Wskazała, że dochody budżetu gminy wyniosły w 2022 r. 189.981.052,28 zł co 
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stanowi 92,42% planu w tym dochody bieżące wynosiły 185.798.007,71 zł co stanowiło 99,78% planu 
oraz dochody majątkowe wynosiły 4.184.044,57 zł co stanowiło 21,61% planu. Ustalono również, 
że wydatki budżetowe wyniosły 176.024.996,93 zł co stanowiło 85,14% planu. Z tej kwoty wydatki 
bieżące wynosiły 156.807.049,93 zł co stanowiło 90,14% planu oraz wydatki majątkowe wynosiły 
19.217.946,76 zł co stanowi 58,60% planu. Z analizy powyższych zapisów wynika, że wydatki 
bieżące były niższe od dochodów bieżących co jest zgodne z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych. Dochody gminy zostały zrealizowane na poziomie 189.981.052,28 zł a na realizację 
zadań gminnych przeznaczono kwotę 176.024.996,69 zł. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
wskazała, że w roku 2022 odnotowano nadwyżkę budżetową w wysokości 13.956.055,69 zł. Komisja 
Rewizyjna postawiła pytanie, że skoro taka pula środków jest dostępna, nie realizuje się 
zaplanowanych wcześniej zadań inwestycyjnych, skoro te środki pozostają po rozliczeniu budżetu 
rocznego. Wcześniej Komisja sygnalizowała konieczność zwiększenia nadzoru organu wykonawczego 
nad tym obszarem działań urzędu, tym bardziej, że obecnie realizowany rok wskazuje, 
że niezrealizowanych jest kilkadziesiąt procent wydatków inwestycyjnych. Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej wskazała, że tym samym komisja chciała pokazać, że również nad tą kwestią się pochylała 
i zauważyła tego typu zjawisko. Komisja w opinii zawarła również informację o zadłużeniu, które na 
dzień 31 grudnia 2022 roku wynosiło 81.513.833,46 zł. Saldo operacyjne budżetu osiągnęło wartość 
dodatnią i wynosiło 28.990.957,78 zł. Jest to miara wiarygodności przy podejmowaniu zobowiązań 
finansowych czy występowaniu o pożyczki do banku. Jest to również kryterium analizowane przez 
Komisję by stwierdzić, że zachowana została relacja wskazana w art. 242 ust. 1 ustawy o finansach 
publicznych. Komisja zwróciła również uwagę, że w 2022 roku na bardzo niskim poziomie względem 
roku 2020 i 2021 były dochody z dotacji i środków na inwestycje. Wynosiły one odpowiednio w roku 
2020 12.544.482,10 zł natomiast w roku 2021 2.066.037,39 zł a w roku 2022 była to kwota 

1.798.119,67 zł. W stosunku do zaplanowanego poziomu 15.826.481,04 zł, a więc stanowi to 11,336% 
realizacji planu. Komisja zapoznała się również ze strukturą użyczeń i dzierżaw. Analizie poddano 
listę obiektów komunalnych ich wartość na dzień 31 grudnia 2022 roku i pozytywnie oceniła 
sprawozdanie finansowe za rok 2022. Komisja opiniuje również pozytywnie stan Mienia 
Komunalnego. Przeanalizowała dochody i wydatki z tytułu wykonania praw własności innych praw 
majątkowych. W związku z tym niniejsza opinia wynika z przeprowadzonych na przestrzeni 2022 

roku czynności kontrolnych w zakresie efektywności wydatkowania środków publicznych. 
Przeprowadzono czynności kontrolne w obszarze wydatków poniesionych rewitalizację zabytków 
gminnych takich jak Stary Bar, dworce kolejowe w Złotnikach i Golęczewie i przeanalizowano 
rozliczenia kosztów zewnętrznych i źródeł finansowania tych zadań. Poddano kontroli także wydatki 
Straży Gminnej w latach 2018-2021. Komisja po przeanalizowaniu po wszystkich wymaganych 

ustawą elementów pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Suchy Las za 2022 rok. Obecnych podczas przyjęcia i głosowania opinii było 4 
członków Komisji, głosami 3 głosy za, 1 wstrzymujący Komisja zajęła takie stanowisko w sprawie.  

 

Ad. 12. Przedstawienie opinii Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy (02:40:09*) 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej I. Koźlicka poinformowała, że w dniu 9 czerwca 2023 roku 

została przedstawiona opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która została zawarta 
w uchwale nr SO-20/0955/225/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu w składzie orzekającym składającym się z trzech osób: Przewodniczącego Michała 
Suchanka i członków Katarzyny Kosmowskiej i Aldony Pruskiej. Przewodnicząca wskazała, 
że uchwała w sprawie wyrażenia opinii zajmuje niespełna dwie strony formatu A4. Wskazała, że nie 
ma żadnych uwag, nie ma żadnych negatywnych ocen związanych z wyrażeniem tej opinii. Skład 
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orzekający w konkluzji wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las 
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las z tytuły wykonania budżetu za rok 2022 został 
podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest należycie uzasadniony.   
 

Ad. 13 Dyskusja (02:41:46*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję.  
Radny M. Przybylski wskazał, że w przeciwieństwie do raportu o stanie gminy, co do którego 
wygłosił kilka tez krytycznych z uwagi na jego niski obiektywizm. Wskazał, że było zbyt mało 
miejsca poświęcone na problemy gminy, a zbyt dużo odnotowano sukcesów. Radny wskazał, że jeśli 
jednak chodzi o sprawozdanie z wykonanie z budżetu to jest to jedne z najlepszych sprawozdań 
w jego prawie 10 letniej karierze radnego i przewodniczącego osiedla, które miał co roku okazje 
słuchać tych raportów i analizować treść w nich zwartą. Radny wskazał, że raport jest obiektywny, 
zawiera suche liczby, dane oraz wykresy obrazujące dane i można dowiedzieć się z nich wszystko 
czego się chce. Radny wskazał, że jak wspomniała Przewodnicząca Koźlicka w przypadku 
wątpliwości pracownicy urzędu gminy w szczególności p. Skarbnik służyli wiedzą i byli bardzo 
pomocni by rzetelnie jako Komisja Rewizyjna do tego sprawozdania się odnieśli. Radny 
M. Przybylski wskazał, że zasadniczą kwestią problemową jest niski poziom wykonania wydatków 
o czym była już mowa. Jeśli chodzi o okręg wyborczy Złotniki Osiedle i Złotkowo w 2022 roku nie 
wykonano wielu zadań takich jak: budowa ul. Spacerowej, ul. Słowackiego, budowa wodociągu przy 
ul. Olchowej, wykonanie projektu i budowa wyjazdu z ul. Lazurytowej na ul. Obornicką, nie 
przebudowano drogi wewnętrznej na odcinku ul. Radosnej – Pawłowickiej. Radny wyraził opinię, 
że generalnie wykonano zadania, które były zadaniami lokalnymi, czyli zbudowano plac zabaw przy 

ul. Kochanowskiego i nasadzono drzewa w ul. Pawłowickiej. Radny stwierdził, że taki san rzeczy nie 
jest charakterystyczny tylko dla osiedla w Złotnikach. Liczby świadczą o tym, że podobnie było 
w innych jednostkach pomocniczych w innych miejscowościach. Radny stwierdził, że nie radzą sobie 
z zadaniami inwestycyjnymi od wielu lat. Radny odniósł się do propozycji Radnej J. Pągowskiej ma 
sens, aby określić, czy gmina chce prowadzić inwestycje przez spółkę czy referat RBI, bo w tej chwili 

„każdy sobie rzepkę skrobie”. Radny stwierdził, że taka dyskusja czeka zebranych i zapewne część 
dyskusji zostanie przeniesiona do kampanii wyborczej, która zaraz się rozpocznie. Radny stwierdził, 
że zawsze był zdania, że trzeba się określić albo w jedną albo w drugą stronę, jeśli do spółki to całość 
idzie do spółki cały referat BI, a jeśli decydują się na taki ustrój, gdzie głównym wykonawcą jest RBI 
to zmiana statutu spółki jest niepotrzebna i nie ma sensu utrzymywać spółki dla kilku inwestycji. 
Radny dodał, że nie sądzi by inwestycje prowadzone przez spółkę były to inwestycje w szczególnym 
stopniu trudności w realizacji. Radny wskazał, że należy powiedzieć, że rok 2022 był rokiem trochę 
post-pandemicznym z wojną na Ukrainie. Część inwestycji siłą rzeczy musiała być przeniesiona na 
inny czas, może na następny rok. Widać światełko w tunelu i myślą, że czas zostanie odrobiony 
i część z nich zostanie przeprowadzona, a czas odrobiony. Radny wyraził opinię, że wszystkie 
okoliczności, o których wspomniał również towarzyszą reszcie radnym w podejściu do tego 
zagadnienia, wskazał, że dostrzegają dobre intencje organu wykonawczego i znajdzie to uzasadnienie 

w ich głosowaniu  
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu (02:48:10*) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/689/23. 
 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy (02:48:56*) 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/690/23, tym samym absolutorium Wójtowi Gminy 
Suchy Las zostało udzielone.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak pogratulował Wójtowi Gminy Suchy 
Las G. Wojterze uzyskania absolutorium za rok 2022 oraz wszystkim pracownikom Urzędu, którzy się 
do tego sukcesu przyczynili.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wraz z Wiceprzewodniczącym Rady 
Gminy Suchy Las T. Sztolcmanem wręczyli Wójtowi Gminy Suchy Las G. Wojterze kwiaty. Wójt 
Gminy Suchy Las G. Wojtera złożył podziękowania.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach  

 

Przerwa (02:51:13*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (03:08:32*) 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej (03:08:43*) 
 

Radna I. Koźlicka zwróciła się do zebranych radnych, aby zgodnie z wolą zarówno mieszkańców 
Jelonka i właścicieli terenu, aby przychylić się do ich woli i w by w taki sposób zagłosować nad 
uwagami, by w konsekwencji plan zakładał takie rozwiązanie komunikacyjne, które polegałoby na 
tym, że wjazd i wyjazd byłby z drogi serwisowej, akcesyjnej wzdłuż ulicy Złotnickiej. 
Przy zachowaniu warunku, że wielkość działek nie mniej niż 750 m2. Radna wskazała, że rezygnując 
zatem z dojazdu przez ulicę Brzozową i dojazdu ulicą Sosnową. Radna jeszcze raz poprosiła o 
uwzględnienie tego typu rozwiązania. prosi o takie uwzględnienie tego typu rozwiązania.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że projekt uchwały nie był 
opiniowany przez Komisję Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera złożył propozycję autopoprawkę do tej procedury do projektu, 
którą Radni otrzymali. Dodał, że sytuacja się zrobiła skomplikowana, ale Wydział Nieruchomości 
i Planowania Przestrzennego przygotował w dużym stopniu w uzgodnieniu z radą mapę drogową, 
dotyczącą dalszego scenariusza uwzględniając to o czym powiedziała Radna I. Koźlicka. Wójt wyraził 
opinię, że procedury są trochę skomplikowane, można gdzieś po drodze lekko się potknąć, więc 
poprosił radnych by nie gniewali się za przygotowany scenariusz, który jest w tej propozycji 
przedstawiony. Wójt zarekomendował skorzystanie z tego scenariusza i przeprowadzenie procedury 

wspólnie idąc krok po kroku. Dodał, że na sali jest obecna p. Agata oraz p. mecenas, który wspólnie 
z urzędem pracował nad schematem. Wójt zaproponował przegłosowanie autopoprawki do projektu 
uchwały sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic 

Złotnickiej i Sosnowej do załącznika nr 2 wprowadzającej w uwadze nr 18 w kolumnie 2 pn. „Treść 
uwagi” całość treści uwagi w części uwzględnionej i nieuwzględnionej przez Wójta Gminy oraz 
w kolumnie nr 4 „Uwaga uwzględniona” oznaczenie „X”. Wójt poinformował, że dnia 26 maja 2023 
r. rozpatrując uwagi złożone podczas IV wyłożenia do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej, częściowo uwzględnił uwagę nr 18 – 

zgodnie z numeracją załącznika nr 2 do projektu uchwały. W projekcie uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – pkt 16 porządku obrad w załączniku nr 2 nie 
wpisano znaku „X” w kolumnie nr 4 „Uwaga uwzględniona”. Wpisano wyłącznie znak „X” 
w kolumnie nr 5 „Uwaga nieuwzględniona”. W związku z częściowym uwzględnieniem uwagi nr 18 
przez Wójta Gminy nadaje się nową treść kolumnie nr 4 i 5, a w kolumnie nr 2 „Treść uwagi” 
proponuje się wprowadzenie całej treści uwagi w części uwzględnionej i nieuwzględnionej przez 
Wójta. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie 
w sprawie wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy do załącznika nr 2 do projektu uchwały. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że głosowanie nad 
poszczególnymi uwagami przeprowadzi Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. 
Sztolcman. Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, że rada głosowała już nad uwagami od 1 do 11 
na sesji rady gminy. 

Radny M. Przybylski spytał czy nie powinno być tak, że te uwagi, gdzie jest podwójny „X” czyli 
uwaga uwzględniona i nieuwzględniona, powinny być rozbite na dwie części i czy nie powinni 

głosować każdej części osobno.   
Mecenas M. Kruś poinformował, że prawo tego nie reguluje, a ważne jest to, żeby było wiadomo 
jakie jest stanowisko rady. Mecenas wskazał, że jeżeli rozstrzygnięcie jest czytelne, a z przedstawionej 
radzie propozycji, jak się z nią zebrani zapoznają będzie wiadomo jakie jest stanowisko to wyraził 
zdanie, że ta propozycja jest prawidłowa.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował zebranym 
Radnym skorzystanie z przygotowanych materiałów. Wiceprzewodniczący potwierdził, że uwagi od 1 
do 11 były już głosowane przy poprzednich wyłożeniach i są rozstrzygnięte. 
 

Odnośnie do uwagi nr 12 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman 
zaproponował, by rada gminy przyjęła uwagę w części dotyczącej braku projektowania drogi 
przebiegającej przez istniejące budynki na działce nr 266, brak projektowania połączenia drogowego 
z ul. Sosnową i minimalna powierzchni nowo wydzielanych działek w granicy terenów MN co 

najmniej 750 m2, a w pozostałe części uwagę nie uwzględnić. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Suchy Las Radny T. Sztolcman kierując pytanie do Mecenasa spytał, czy głosować nad uwagą 
w jednym głosowaniu czy w dwóch oddzielnych.  
Mecenas M. Kruś poinformował, że ważne jest, żeby było wiadomo jakie jest stanowisko radnych. 
Jeśli jest opisane w jakim zakresie uwaga zostaje uwzględniona i w jakim uwaga zostaje 
nieuwzględniona i jeżeli to stanowisko zostanie jednym głosowaniem potwierdzone to według 
mecenasa jest to zgodne z prawem, bo jest to czytelne stanowisko Rady. Mecenas dodał, że nie ma 
żadnych przeszkód, aby to rozdzielić i jeśli Radni chcą dwa razy głosować to też jest taka możliwość. 
Mecenas wskazał, że istotne jest tylko to czy wiadomo jakie jest stanowisko radnych. Mecenas 

wyraził zdanie, że tak jak się czyta tą propozycję przedstawioną radnym na stole jest to jasne 
stanowisko i można to przegłosować w takiej formule jaka została radnym przedstawiona.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że jeszcze raz 
odczyta proponowane rozstrzygnięcie i w jednym głosowaniu Rada odniesie się za tą częścią, za którą 
jest za oraz za pozostałą częścią, której się Rada sprzeciwia.  
 

Uwaga nr 12 nie została uwzględniona przez Wójta i Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las 
Radny T. Sztolcman zaproponował, by rada gminy przyjęła uwagę w części dotyczącej braku 
projektowania drogi przebiegającej przez istniejące budynki na działce nr 266, braku projektowania 
połączenia drogowego z ul. Sosnową i wyznaczeniu minimalnej powierzchni nowo wydzielanych 
działek w granicy terenów MN co najmniej 750 m2, a pozostałą część uwagi nie uwzględnić. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 

w sprawie częściowego przyjęcia uwagi nr 12, nieuwzględnionej przez Wójta: „W projekcie planu nie 

uwzględniono istniejących zabudowań — domu rodzinnego i budynku gospodarczego, przez które 

przebiega droga 1KDD. Budynki te składający uwagę chcą zachować i nie wyrażają zgody na ich 

likwidację. Należy zlikwidować drogę 1KDD, a tym samym zrezygnować z połączenia z ulicą 

Sosnową. W związku z powyższym zasadne byłoby : a. wykreślić w Projekcie Uchwały w par. 16 p. 1 

„...oraz połączenie drogi 1KDD z ul. Sosnową, znajdującą się poza granicą planu „b. w Uzasadnieniu 

do Uchwały zmienić zdanie „Planowaną zabudowę zlokalizowano jako kontynuację zwartej jednostki 

osadniczej miejscowości Jelonek i oparto ją na istniejącym systemie komunikacyjnym, w tym 

przedłużeniu ul. Brzozowej wzbogaconym o drogę dojazdową włączoną do ul. Sosnowej” na zdanie 

z wykreślonym końcowym fragmentem „wzbogaconym o drogę dojazdową włączoną do ul. Sosnowej” 

c.zmienić zalecaną przez Radę Gminy uchwałę z 27.10.2022 r., na nową wykreślającą w par. 1 punkt 

2. 2. Zasadna jest zmiana przebiegu ulicy 2KDD tak, ażeby stanowiła oś symetrii terenu i dzieliła go 

na dwie części o zbliżonych szerokościach ok. 42 m.[zał. 1]. Ulica 2KDD zostałaby połączona z ul. 

Brzozową i ulica kończyłaby się placem manewrowym odsuniętym od obszaru U o 18 

m.3.Przeprowadzenie ulicy 2KDD w osi symetrii pozwoli na wydzielenie 12 działek o zbliżonej 

powierzchni.  Obszar 2MN zostanie zlikwidowany. Jednocześnie zmianie musi ulec minimalna 

dopuszczalna powierzchnia działki z 800 m2 na 750 m2 oraz minimalna długość frontu działki z 20 m. 

na 18 m. W związku z uwagą należy: a. zmienić zapis w projekcie planu w par. 10 p. 2 lit. g 

o minimalnej powierzchni działek z 800 m2 na 750 m2,b. zmienić zapis w projekcie planu w par. 13 p. 
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2 lit. a o minimalnej szerokości frontu wytyczanych działek z 20 m na 18 m. c. zmienić zalecaną przez 

Radę Gminy uchwałę z 27.10.2022 r., która pozwoli w par. 1 w p.1,p.2,p.3,p.4 i p.5 wykreślić obszar 

2MN, oraz zmienić w par. 1 p.4 zapis z „nie mniej niż 800 m2” na nie mniej niż 750 m2.”, zgodnie 

z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las, złożonej 
do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon 

ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z.,  

Uwaga nr 12 została przyjęta w części zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

 

Uwaga nr 13 nie została uwzględniona przez Wójta i Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las 
Radny T. Sztolcman zaproponował by rada gminy przyjęła uwagę w całości. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia w całości uwagi nr 13 nieuwzględnionej przez Wójta: „Przyjęcie ogłoszonego 

projektu MPZP obejmującego m. in. połączenie drogi 2KDD z ul. Brzozową oraz połączenie drogi 

1KDD z ul. Sosnową będzie miało bezpośredni wpływ na zwiększenie ruchu ulicznego na ulicach 

dojazdowych szczególnie ul. Topolowej, ul. Orzechowej i ul. Lipowej, co w naszej opinii negatywnie 

wpłynie na działalność gospodarczą prowadzoną przez naszą Spółkę. Wnioskuje o nie łączenie 

planowanej drogi 2KDD z ul. Brzozową” złożonej do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 12: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska 
W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.,  

Uwaga nr 13 została przyjęta w całości. 

 

Uwaga nr 14 nie została uwzględniona przez Wójta i Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las 
Radny T. Sztolcman zaproponował by rada gminy nie uwzględniała uwagi. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 
w sprawie nieuwzględniania w całości uwagi nr 14 nieuwzględnionej przez Wójta: „- komunikacja 

terenu o symbolu U bezpośrednim zjazdem na ulicę Złotnicką;- komunikacja terenów oznaczonych 

symbolami 1MN, 2MN wyłącznie z ulicy Złotnickiej, bez możliwości przelotowej komunikacji od ulicy 

Złotnickiej do ulicy Brzozowej; ewentualna możliwość ciągu komunikacji pieszo-rowerowej z ulicą 

Brzozową.” złożonej do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 2: Słowiński G., Sztolcman T.,  
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Przeciw – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 
Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z., 
Uwaga nr 14 została odrzucona w całości. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman oraz Radny G. Słowiński zgłosili 
do protokołu pomyłkę w głosowaniu, wskazali, że są przeciw.  
 

 

Uwaga nr 15 nie została uwzględniona przez Wójta i Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las 
Radny T. Sztolcman zaproponował by rada gminy przyjęła uwagę w części dotyczącej braku 
projektowania połączenia drogowego z ul. Brzozową, a pozostałą część uwagi nie uwzględnić. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 

w sprawie częściowego przyjęcia uwagi nr 15 nieuwzględnionej przez Wójta: „Wnioskuje się 

przeciwko projektowaniu wjazdu z planowanego osiedla na ulicę Brzozową. Dodatkowo w związku 

z planowaną inwestycją wnosi się o zaprojektowanie pasa zieleni oddzielający obecnie ślepą ulicę 

Brzozową. Wnioskuję  o nie łączenie planowanej drogi 2KDD z ul. Brzozową.”, zgodnie 

z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las, złożonej 
do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon 

ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z.,  

Uwaga nr 15 została przyjęta w części zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

 

Uwaga nr 16 została złożona dwukrotnie i nie została uwzględniona przez Wójta. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował by rada gminy 
blokowo przegłosowała uwagę i przyjęła uwagę nr 16 w części dotyczącej braku projektowania 

połączenia drogowego z ul. Brzozową, a pozostałą część uwagi nie uwzględnić. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 
w sprawie częściowego przyjęcia uwagi nr 16 nieuwzględnionej przez Wójta: „Sprzeciw w związku 

z wariantami podłączenia nowego planowego zespołu budynków (mieszkalne, usługowe) do ulicy 

Brzozowej (a co za tym idzie znacznego zwiększenia ruchu na ulicach Orzechowa / Bukowa 

(Topolowa) Apeluje się do Gminy o takie wprowadzenie zapisów w planie terenu aby ruchu tego nie 

kierować na poboczne uliczki osiedlowe tylko skomunikować nowe tereny budowlano/inwestycyjne na 

główne ulice przystosowane do większego ruchu. Podłączenie nowego osiedla do przylegającej do 

niego ulicy Złotnickiej. Złotnicką.”, zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las, złożonej do projektu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  
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Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z.,  

Uwaga nr 16 została przyjęta w części zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 
 

Uwaga nr 17 została złożona 27 razy i nie została uwzględniona przez Wójta. Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował by rada gminy blokowo przegłosowała 
uwagę i przyjęła uwagę nr 17 w części dotyczącej braku projektowania połączenia drogowego 
z ul. Brzozową, a pozostałą część uwagi nie uwzględnić. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 
w sprawie częściowego przyjęcia uwagi nr 17 nieuwzględnionej przez Wójta: „Nie projektować 

wjazdu do nowego osiedla z ul. Brzozowej (obecnie droga „ślepa”) Zaprojektować pas zieloni 

oddzielający istniejącą drogę Brzozową.”, zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las, złożonej do projektu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z.,  

Uwaga nr 17 została przyjęta w części zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 
 

Uwaga nr 18 została częściowo uwzględniona przez Wójta, a Rada rozstrzygać będzie o części 
nieuwzględnionej przez Wójta. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman po 

wprowadzeniu autopoprawki Wójta do uwagi nr 18 zaproponował by rada gminy nie uwzględniała 

w całości uwagi. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zarządził głosowanie 
w sprawie nieuwzględniania uwagi nr 18 częściowo nieuwzględnionej przez Wójta: „- przede 

wszystkim uhonorowanie wypracowanego kompromisu komunikacyjnego w ramach tzw. „uchwały 

naprawczej” podjętej przez Radę Gminy w dniu 27.10.2022 r., która nie dopuszczała do całkowitego 

skomunikowania rozpatrywanego terenu jedynie do ulicy Sosnowej;- w razie wprowadzenia kolejnych 

zmian do zaproponowanej wersji na spotkaniu w dniu 17.04 br., wnioskuje się o brak możliwości 

skomunikowania rozpatrywanego rejonu 1 MN, 2MN i 3MN jedynie z ulicy Sosnowej;- komunikacja 

obszaru ozn. U wyłącznie z ulicy Złotnickiej (droga serwisowa);- zarząd osiedla nadal sugeruje by 

ewentualne kolejne kierunki zmian lub analiz urbanistycznych dla tego rejonu, wzięły pod uwagę 

możliwość rozmów z gestorem drogi ul. Złotnickiej (starostwo powiatowe) i skomunikowania 

większości obszaru ozn. 1MN, 2MN i 3MN wyłącznie z ulicy Złotnickiej bez możliwości przelotowej 

komunikacji od ulicy Złotnickiej do ulicy Brzozowej czy Sosnowej; ewentualna możliwość ciągu 

komunikacji pieszo-rowerowej z ulicą Brzozową;”, zgodnie z rozstrzygnięciem zaproponowanym 
przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las, złożonej do projektu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 0,  

Przeciw – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T., 
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Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z.,  

Uwaga nr 18 nie została uwzględniona.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej 
i Sosnowej przedłożony Radzie Gminy Suchy Las do uchwalenia, znajdujący się w porządku obrad 
sesji nie będzie procedowany ze względu na przyjęte uwagi przez Radę Gminy.  
 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że przed kolejnym głosowaniem w tej sprawie poinformował, 
że mieszkańcy osiedla Grzybowego i Jelonka są zainteresowani tematem i przedstawił apel. Wskazał, 
że wszyscy uzyskali konsensus odnośnie do rozwiązań komunikacyjnych dla tego terenu. Radny 
stwierdził, że rozważają problem ulicy Złotnickiej, w toku są prace związane z przebudową 
skrzyżowania głównego Obornicka-Złotnicka-Czołgowa, a od 10 lat trwa pewnego rodzaju 
tymczasowość tego rejonu. Radny stwierdził, że należy generalnie zastanowić się nad problemami 
ulicy Złotnickiej w porozumieniu z ZDP.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zapewnił radnych, że ryzyko, o którym wspomniano na ostatniej 
sesji zburzenia wypracowanego przed laty zamknięcia wjazdu w ulicę Sosnową oddalają na samym 
początku tej dyskusji. To znaczy, że nie pojawi się ryzyko zburzenia tej konstrukcji w organizacji 

ruchu, która dzisiaj obowiązuje. Wójt wskazał, że jest to bardzo istotne, zostało to powiedziane i na 
każdym etapie planu i realizacji a następnie opracowania korekty projektu organizacji ruchu. Wójt 
wskazał, że jadąc ulicą Złotnicką jest zakaz skrętu w lewo i to należy od nowa przepracować, by 
stworzyć sytuację możliwości wjazdu w ulicę Serwisowa, ale pozostawiając zakaz wjazdu w ulicę 
Sosnową.  
W kolejności Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odniósł się do głosowania nad uwagą nr 14, gdzie 
dwóch radnych Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radny T. Sztolcman oraz Radny G. Słowiński 
wydaje się, że zagłosowali dobrze. Wójt wskazał, że mają problem z głosowaniem nad uwagą nr 14. 
Wójt poprosił o powrót i przedstawienie głosowania nad uwagą nr 14, ponieważ nie wiedzą jaka padła 
komenda z prezydium „nieuwzględnienie” czy „uwzględnienie”. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że padło sformułowanie 
nieuwzględnienie i dwa głowy były za a 9 przeciwko. 

Mecenas M. Kruś zwrócił uwagę, że w propozycja wskazuje na nieuwzględnienie uwagi nr 14, zatem 
należałoby być za propozycją, a głosowanie jest przeciwko propozycji. Mecenas wskazał, 
że generalnie rada za każdym razem głosowała w ten sposób, że wyrażała stanowisko do przedłożonej 
propozycji, która w przypadku tej uwagi jest taka by przyjąć jakby propozycję o nieuwzględnieniu 

a ona została odrzucona w wyniku głosowania. Mecenas wskazał, że trzeba być za propozycją 
a propozycja jest na nie i dlatego jest taki logiczny zamęt. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że Rada przyjmie uchwałę 
naprawczą i w tym momencie wyjdzie na to samo. 
Mecenas M. Kruś wyraził zdanie, że należy powtórzyć głosowanie, żeby nie było wątpliwości co do 
rozstrzygnięcia w tej uwadze. Mecenas dodał, że wszystkie pozostałe głosowania były prawidłowe.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że czekali z mecenasem jak Rada będzie głosować 
punkt 18 by skonfrontować sposób głosowania uwagi 18 z 14 uwagą. Wójt wskazał, że dlatego 
dopiero po głosowaniu za uwagą nr 18 zgłosić się do wypowiedzi. Wójt wyraził opinię, że jeżeli 
wątpliwości Rady zostaną odnotowane w protokole to jest to podstawa do powtórzenia głosowania 
uwagi nr 14 przy wątpliwościach rady by ze spokojnym sumieniem przegłosować uwagę nr 14.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy pytania zadawał dobrze, bo zadawał kto jest za uwzględnieniem a nie, 
nieuwzględnieniem.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że intencja była prawidłowa, ale zbierając dowody 
w sprawie to może się okazać, że byłą różnica w głosowaniu stąd zgłosił się z propozycją, która 
zasadna jest i zgodna z przepisami w tej sytuacji by powtórzyć głosowanie nad uwagą.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując wypowiedź do Mecenasa 
M. Krusia spytał czy Rada Gminy może powtórzyć głosowanie, jeżeli chodzi o zapis uwagi w punkcie 
14. 

Mecenas M. Kruś wyraził zdanie, że można powtórzyć głosowanie, dlatego że jest wątpliwość i rada 
ma możliwość podjęcia jeszcze jednej uchwały celem wyjaśnienia wszelkich wątpliwości i nie widzi 
przeszkód. Mecenas wskazał, że priorytetem jest to by było jasne jakie jest stanowisko rady co do tej 
uwagi konkretnej. 

 

Odnośnie do uwagi nr 14, która nie została uwzględniona przez Wójta, Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał kto z radnych jest za uwzględnieniem uwagi 
nieuwzględnionej przez Wójta.  
 

Głosy na sali poprosiły o komentarz Mecenasa H. Kuligowskiego. Przewodniczący Rady Gminy 
Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że Mecenas H. Kuligowski się nie wypowie, bo się 
wyłączył z dyskusji. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman 
poinformował, że w tym punkcie radnym towarzyszy Mecenas M. Kruś.  
 

Z uwagi na poruszenie na sali Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman 
wskazał, że przy planach miejscowych zawsze w tego typu sytuacjach głosowali niejako odwrotnie 
z komendą kto jest za uwzględnieniem uwagi nieuwzględnionej przez pana Wójta. Jeżeli ktoś będzie 
za, to będzie za jej uwzględnieniem, a jeżeli ktoś będzie przeciw to będzie przeciw jej uwzględnieniu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że być może podczas 
głosowania nad uwagą nr 14 niezbyt precyzyjnie zadał poprzednio pytanie, chociaż nie jest pewien. 
Ale żeby było jasno, klarowanie i jednoznacznie rada przystępuje do ponownego głosowania nad 
uwagą nr 14 do projektu uchwały z uwagi na niezrozumienie przez Radę komendy na podstawie §23 
regulaminu Rady Gminy Suchy Las.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał kto z zebranych radnych jest 
za uwzględnieniem uwagi nr 14 nieuwzględnionej przez Wójta: „- komunikacja terenu o symbolu U 

bezpośrednim zjazdem na ulicę Złotnicką;- komunikacja terenów oznaczonych symbolami 1MN, 2MN 

wyłącznie z ulicy Złotnickiej, bez możliwości przelotowej komunikacji od ulicy Złotnickiej do ulicy 

Brzozowej; ewentualna możliwość ciągu komunikacji pieszo-rowerowej z ulicą Brzozową.” złożonej 
do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon 

ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 0: Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 
Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Hącia Z., 
Uwaga nr 14 nie została uwzględniona. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że wydźwięk ponownego 
głosowania jest dokładnie taki sam jak poprzednio, a jeśli zadał niezbyt precyzyjne pytanie to 
uprzejmie przeprosił, ale intencja była jasna.  
 

Radna I. Koźlicka stwierdziła, że sytuacja w tej chwili budzi niejednokrotnie wątpliwości w tego 
typu głosowaniach. Radna wskazała, że niejednokrotnie byłoby łatwiej głosować, gdyby pytanie 

padało następujące: „proszę o zagłosowanie w sprawie uwagi nr 14”, i wtedy, jeżeli ktoś chce ją 
przyjąć to ją przyjmuje, a jeśli nie to odrzuca. Radna wskazała, że w tym momencie doszli do sytuacji, 
że w zależności od tego jak sformułowane jest pytanie takie jest głosowanie, w którym są trzy opcje 
można się wstrzymać, głosować za lub przeciw. Radna stwierdziła, że gdyby Przewodniczący Rady 
lub Wiceprzewodniczący powiedział: „proszę Państwa o głosowanie w sprawie uwagi nr 14” to jakby 
ktoś chciał być przeciwny to tak by wcisnął czerwony przycisk. Stwierdziła, że byłoby to 
jednoznaczne i jasne. Radna stwierdziła, że nie można uzależniać głosowania rady od sposobu zadania 
pytania. Radna stwierdziła, że jeśli są trzy możliwości to niejako zadając pytanie kto jest 

za przyjęciem lub nie przyjęciem to radni odnoszą się stricte do zadanego pytania, a nie do treści 
uwagi.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że jest dokładnie tak 
jak powiedziała Radna, że jest głosowanie za uwzględnieniem uwagi albo kto jest przeciw 
uwzględnieniu uwagi. Radny wskazał, że rada było przeciwko jej uwzględnieniu w związku z czym 
głosowali czerwonym przyciskiem. Wyraził opinie, że tak mu się wydaje, ale jeżeli pojawiły się 
wątpliwości trzeba było to wyjaśnić. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 
T. Sztolcman wskazał, że intencja rady jest jasna.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że te głosowania mają szczególny charakter, bo 

są częścią procedury planistycznej i brzmienie tych komend jest bardzo specyficzne. Wójt wskazał, 
że przyjmowane są nieuwzględnione w części uwzględnione uwagi i samo brzmienie tego zapisu jest 
dziwne z pozoru i nie można go uprosić tego co zostało zrobione, bo zebrani opisali tą sytuację 
w sposób ponadstandardowy ponieważ zazwyczaj jest tak, że jeżeli Wójt uwzględnia, trafia to do 
projektu, jest wykładane do projektu do publicznego wglądu i procedura idzie dalej ale rada 
uwzględniała uwagę nieuwzględnioną i jest sytuacja gdzie chcą wybrnąć, zmienić kurs projektu 
i zgadzając się wspólnie ustalają pewne zasady pozwalające wyjść w nowym kierunku tego projektu. 
Wójt wskazał, że też nie wie jak ta komenda została przedstawiona i jak to zabrzmiało, ale opierając 
się na regulaminie Rady Gminy Suchy Las i §23, który pozwala na w razie wątpliwości powtórzyć 
glosowanie, powtórzyć je i ze spokojem później odsłuchać i mieć sprawę na 100% wyjaśnioną. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 
dokonania zmian w przedstawionym do uchwalenia projekcie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman złożył wniosek 
racjonalizatorski by bardziej skomplikowane uwagi rozbijać na części składowe i będzie lepiej to 
przeprocesować.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wprowadzenia 
do porządku sesji projektu uchwały zaproponowanego przez Wójta Gminy Suchy Las. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad pod punktem nr 17. Zmianie numeracji uległ 
porządek obrad.  
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w przedstawionym do uchwalenia 
projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej 
i Sosnowej (03:42:59*) 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w przedstawionym do 
uchwalenia projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic 

Złotnickiej i Sosnowej. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/691/23. 
 

Radna I. Koźlicka podziękowała zebranym za dobrnięcie do końca tej procedury chociażby 
w założeniu do przyjęcia na sesji i przypomnieć, że wobec faktu, że projekt planu jest tak długo 
procedowany nareszcie mogą myśleć o tym, że widać koniec całej sprawy. 

Ad. 18 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 
(03:44:33*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy Suchy Las złożyła 
autopoprawkę do projektu zmiany budżetu. Poinformowała, że dzień przed sesją wpłynął wniosek 
z OSP Zielątkowo o dofinansowanie w formie dotacji, którą zamierzają otrzymać ze Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych Województwa Wielkopolskiego. OSP dostało przedwczoraj promesę 
i dotyczy zakupu 11 kompletów hydraulicznych narzędzi ratowniczych z napędem elektrycznym. 
Poziom dofinansowania dotacji ze związku to 70%. Źródłem finansowania dotacji jest zmniejszenie 

wynagrodzeń w Straży Gminnej po analizie zaangażowania. W związku z powyższym Skarbnik 
załączyła również radnym do materiałów już po zmianach tekst uchwały budżetowej. Wskazała, 
że poziom dochodów i wydatków pozostaje bez zmian natomiast zmieniają się kwoty wydatków 
bieżących o 20.000,00 zł na minus i w wydatkach majątkowych 20.000,00 zł na plus. Skarbnik 
wskazała, że zmienia się również punkt 5, w którym była mowa tyko o zmianie w planie dotacji. 
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Natomiast zwiększają kwotę dotacji z budżetu gminy o 20.000,00 zł, ponieważ to będzie kolejna 
dotacja dla OSP, dotacja majątkowa dla jednostek nie zaliczanych do sektora finansów publicznych to 
również ta dotacja zostanie dopisana w załączniku 65. Skarbnik wskazała, że została wprowadzona 

zmiana w wysokości dotacji dla GOS na zadanie inwestycyjne to również zmienia się załącznik 
nr 10.1 i 10.2 i pojawiły się nowe punkty w teście uchwały budżetowej pkt. 8 i 9. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie 

w sprawie wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że podczas obrad 

komisji pytał o zakup środka pianotwórczego w związku z długotrwałą akcją, czy faktycznie był tak 
intensywnie używany czy nie. Radny wskazał, że ta odpowiedź już go nie interesuje, ale interesuje go 

coś innego. Wskazał, że po komisji śpieszył się na spotkanie do Chludowa z młodzieżą i zanim tam 
zdążył dojechać to już go dopadł telefon z pytaniem o co pyta i dlaczego, bo jeśli radny będzie takie 
pytania zadawał to OSP nie dostanie żadnych środków z gminy. Kierując wypowiedź do Wójta 
wskazał, że pracownik urzędu był łaskaw zadzwonić do OSP być może straszyć. Radny wskazał, 
że w związku z tym, że pytał o środki finansowe OSP obawia się, że nie dostaną jakichkolwiek 
pieniędzy. Radny wyraził opinię, że tak być nie może. Radny stwierdził, że pracownik jest od 
poprawnego pisania uzasadnień, jeśli jest one poprawnie uzasadnione tym lepiej, bo wystarczy proste 

wyjaśnienie. Radny stwierdził, że nie może być tak, że sprawowany przez niego mandat będzie miał 
jakikolwiek potencjalny wpływ, mentalny wpływ i przekonanie kogoś w jego miejscowości, 
że sprawowanie przez niego mandatu może mieć na tą osobę niekorzystny wpływ. Radny 
zasygnalizował sprawę bez oczekiwana odpowiedzi. Wyraził opinię, że jest to niedopuszczalne.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że p. Andrzej Karpowicz przygotował na 
naradę zestaw korespondencji mailowej, złożył zapytanie do dowódcy Poznań Piątkowo Jednostka 
Ratowniczo-Gaśnicza nr 5 z zapytaniem: „czy na akcji w dniu 11 maja, na wysypisku śmieci, 
w którym uczestniczyły jednostki OSP z Gminy Suchy Las do gaszenia pożaru był używany środek 
pianotwórczy”. W odpowiedzi: „uprzejmie informuję, że podczas działań gaśniczych był 
wykorzystywany środek pianotwórczy. Z poważaniem starszy brygadier Krzysztof Bugajak. Skarbnik 
wskazała, że do OSP z terenu gminy były wystosowane następujące zapytanie: „Czy podczas pożaru 
w dniu 11 maja jednostka do gaszenia używała środek pianotwórczy? Jakie w ostatnim roku były 
potrzeby na środek pianotwórczy, uzupełnienia w wozach bojowych użytkowanych i nowych, 
w akcjach itp. Jaki jest aktualny stan środków pianotwórczych. Jakie są aktualne potrzeby środka 
pianotwórczego z uwzględnieniem niezbędnego zapasu?”. Skarbnik przedstawiła odpowiedzi:  
− OSP Golęczewo: Na terenie pożaru wysypiska używany był środek pianotwórczy jako zmiękczacz 

powierzchniowy wody do lepszego przebicia się przez warstwy materiałów palnych. W tym roku 
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na akcjach łącznie z wysypiskiem zostało zużytych około 500 L środka pianotwórczego. Do tego 
dochodzą akcje z zeszłego roku, po których nie uzupełniali środka z braku środków finansowych. 
Na ten moment na pojazdach OSP Golęczewo mamy 400 lirów środka pianotwórczego, na dwóch 
wozach z czego braki wynoszą około 600 L. Na ten moment w Golęczewie brak środka wynosi 
600 L. Minimalny zapas na terenie gminy dla wszystkich jednostek powinien wynosić około 400 
L, czyli jeden zbiornik 1000 L na magazynie. W zeszłym roku zapas, który mieliśmy został 
zatankowany do OSP Suchy Las 300L, który nie został uzupełniony.  

− OSP Chludowo nie brało udziału na pożarze i w ostatnim roku z racji małej ilości zużycia środka 
pianotwórczego nie było potrzeby uzupełniania zbiornika. Aktualny stan środka wynosi 400 L. 
Na ten moment zapotrzebowanie na środek pianotwórczy w OSP Chludowo wynosi 100 L. 

− OSP Suchy Las odpowiedziało: Na wysypisku śmieci używaliśmy środek pianotwórczy jako 
zmiękczacz do wody. Z naszego GBA zeszło 250 L środka. Aktualny stan środka na dzień 23 
czerwca br. wynosi 300 L i do mercedesa beczka około 30 L. Przewidywany zapas dla OSP Suchy 
Las około 400 L. OSP będzie przeprowadzać ćwiczenia na nowym Volvo i mają zamiast użyć 
środka pianotwórczego.  

− OSP Zielątkowo: Nasza jednostka nie używała środka pianotwórczego w czasie pożaru dnia 11 
maja. Środek pianotwórczy mają na samochodzie GBA od początku zatankowany jeszcze przez 
Bocar. Nie używali do żadnych akcji gaśniczych w ostatnich trzech latach. 

Jako uzupełnienie wypowiedzi Skarbnik wskazała, że ostatnie zakupy środka pianotwórczego były 
w 2021 roku za łączną kwotę 7.684,98 zł. Ponadto Skarbnik wskazała, że z otrzymanych ofert z firmy 
Sintac Polska lepszym rozwiązaniem, bardziej ekonomicznym jest zakup beczek 1000 L, bo wychodzi 

cena 8,85 zł/L a jeżeli beczki 50L to wychodzi 13,55 zł/L. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman podziękował za wyczerpującą 
odpowiedź.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętą autopoprawką. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/692/23. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2023-2041 (03:55:11*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 
opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
 

Radna J. Pągowska spytała o spotkanie odnośnie do dzierżawy z właścicielem działki pod parking 
w Biedrusku.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że odbyło się spotkanie z właścicielem spółki. 
Zostały przedstawione warianty od wariantu zwroty kwoty wykupowej zebranej w ciągu 12 lat aż po 
zastosowanie odpisu podzielonego na miesiące nowego okresu dzierżawnego. Wskazał, że wybrano 
wariant najkorzystniejszy dla gminy bez waloryzacji. Wskazał, że przedstawiono gminie ofertę 
dzierżawienia z waloryzacją wsteczną, na którą nie zgodzili się, ponieważ w umowie dzierżawy 
kończącej się takiego zapisu nie było, więc od waloryzacji 1,75 zł odjęli około 0,55 gr za każdy metr, 
za cały okres proponowanej dzierżawy. Wójt wskazał, że pozostano zatem przy złotówce 
z kawałkiem, która będzie do nowej umowy podstawą naliczenia wartości dzierżawy. Wójt wskazał, 
że ostatecznie po krótkim zastanowieniu ta oferta została przyjęta. Wójt wskazał, że rozmawiali 
również o warunku przedstawionym przez gminę, czyli wymiana do końca roku oświetlenia na led. 
Ponadto Wójt poinformował, że rozmawiali o niezbędnym monitoringu. Wójt wskazał, że jeśli chodzi 
o monitoring to uznali, że parking zostanie objęty monitoringiem gminnym w ramach systemu. Wójt 
wskazał, że umowa będzie na 10 lat.  
Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/693/23. 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 
„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” 
w ramach zadania budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na 
wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych umożliwiających zainteresowanym podmiotom 
gospodarczym podłączenie ich nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej” (03:59:11*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 
opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa przyłączy do 
istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania budżetowego 
pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych 
umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich nieruchomości 
do istniejącej sieci kanalizacyjnej”. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/694/23. 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
nr LVIII/669/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
na realizację przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację 
oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las” (04:00:32*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 
opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 
poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr LVIII/669/23 Rady 
Gminy Suchy Las z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia 
ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/695/23. 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań 
a Gminą Rokietnica, Gminą Tarnowo Podgórne oraz Gminą Suchy Las i Gminą Szamotuły 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (04:01:43*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 
J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Rokietnica, 
Gminą Tarnowo Podgórne oraz Gminą Suchy Las i Gminą Szamotuły w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/696/23. 

 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań 
a Gminą Czerwonak, Gminą Murowana Goślina, Gminą Suchy Las, Gminą Pobiedziska oraz 
Gminą Swarzędz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (04:02:54*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Czerwonak, 
Gminą Murowana Goślina, Gminą Suchy Las, Gminą Pobiedziska oraz Gminą Swarzędz w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/697/23. 

 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań 
a Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (04:04:07*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 
J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Suchy Las 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/698/23. 

 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań 
a Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (04:05:01*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 
J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Suchy Las 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/699/23. 

 

Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań 
a Gminą Czerwonak oraz Gminą Murowana Goślina i Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego (04:06:01*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 
J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Czerwonak 
oraz Gminą Murowana Goślina i Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/700/23. 

 

Ad. 27. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/274/12 Rady Gminy Suchy Las z dnia 
27 grudnia 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków (04:07:15*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w głosowaniu niejednomyślnym.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/274/12 Rady Gminy Suchy Las z dnia 27 grudnia 2012 r. 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 
Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/701/23. 

 

Ad. 28. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
(04:08:41*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 
opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/702/23. 

 

Ad. 29. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ronda w Suchym Lesie (04:09:52*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 
J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las S. Szenk poinformowała, że postać p. Zenona 
Pilarczyka jest wszystkim znana i wszyscy zebrani wiedzą, że był zaangażowany w życie gminy. 
Wskazała, że w 2018 roku podczas koncertu został laureatem nagrody „Dębowego Liścia”. 
Podziękowała wnioskodawcy p. Krzysztofowi Pilasowi, który 2020 roku złożył wniosek o nazwę 
ulicy. Na zebraniu razem z Zarządem podjęli decyzję, że rondo jest adekwatne do tego, by nosiło jego 
imię i będą zadowoleni, jeśli uchwała przejdzie. 
Radny Z. Hącia złożył podziękowania za to, że w ten sposób zostanie upamiętniona postać p. Zenona 
Pilarczyka. Wskazał, że miał okazję pracować z p. Pilarczykiem w szkole w Suchym Lesie. Wskazał, 
że to śp. Zenon Pilarczyk rozpoczął zbierać zbiory znajdujące się w muzeum sucholeskim oraz to on 
rozpoczął zapoznawanie nauczycieli z regionalizmem i historią poszczególnych miejscowości. 
Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że mimo, iż p. Zenon Pilarczyk był mieszkańcem Osiedla Suchy 
Las Wschód cieszy się, że Zarząd Osiedla Suchy Las podjął decyzje, że ulica to za mało. Wskazała, 
że postać zasługuje na rondo za co bardzo podziękowała i zarekomendowała głosowanie za 
przyjęciem uchwały. 
Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 
dyskusję nad projektem uchwały.    
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nazwy ronda w Suchym Lesie. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/703/23. 

 

Ad. 30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu „Karta dużej rodziny” 
(04:13:43*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 
opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre świadczenia 
przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/704/23. 

 

Ad. 31. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre 
świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las (04:14:48*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre świadczenia 
przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 
Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LIX/705/23. 

 

Ad. 32. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r. (04:15:52*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o zmianie planu pracy 
komisji. Wskazał, że Przewodnicząca Komisji zarekomendowała zmianę.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie 
w sprawie zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 
Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Plan pracy został przyjęty i zatwierdzony.  
 

 

Ad. 33. Informacje  

· Informacje Wójta Gminy (04:17:01*)  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 
inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 
przeciwpożarowych w SP1 – w toku prace projektowe. Czas realizacji zadań projektowych – 

koniec 2023 roku. W projekcie budżetu znajdzie się plan realizacji zadania. 
− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – w toku prace projektowe. W grudniu 2023 r. powinno być 
pozwolenie na budowę. Wniosek został złożony w starostwie i będą przystępować do projektu 
technicznego. 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Diamentowa, ul. Szafirowa i ul. Rubinowa – inwestycja praktycznie zakończona. Wykonywana 
jest inwentaryzacja geodezyjna i kompletowanie dokumentów do formalnego odbioru.  

− Budowa ulicy Zakątek – w trakcie podpisywanie umowy z firmą Drobud. 
− Budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej i rejonu Forteczna Nektarowa – odstąpili 

od realizacji przebudowy odcinka ulicy Obornickiej wraz ze skrzyżowaniem ul. Fortecznej. 
Wspólnie z Radą zdecydowali o realizacji projektu drogowego na podstawie planu miejscowego. 
W tej chwili jest etap wyboru biura projektowego. Najprawdopodobniej procedura ZRID. 

− Koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni – w trakcie procedura wyboru 

biura projektowego. Zakończy się podpisaniem umowy. 
− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – Złożono wniosek o wydanie 

pozwolenia na budowę w starostwie. Jednocześnie trwają prace nad projektem technicznym.  
− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – kontynuowane są prace 

związane z budową kanalizacji deszczowej, budową oświetlenia. Prace będą trwały jeszcze rok 
do końca czerwca 2024 zgodnie z umową i harmonogramem zatwierdzonym przez wykonawcę. 
Na ul. Truflowej, Maślakowej i Rydzowej układana jest nawierzchnia z kostki brukowej   

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – budowa Kwiatowej i Krętej. Wykonawcą ulicy Krętej 
jest firma An-Max z Rogoźna – terminem umownym jest sierpień 2023 r. Wykonywane są 
nawierzchnie bitumiczne. Trwają prace wykończeniowe. Budowa ulicy Kwiatowej, wykonawca 
BitPoz. Prace będą trwały do października. Budowana jest kanalizacja deszczowa oraz kanał 
technologiczny. Prowadzą się inne roboty drogowe.  

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 
odcinka byłej drogi krajowej 11 w Złotkowie – wykonawcą jest konsorcjum PRD z Koła, WPN 
Stasiak z Chodzieży. Terminem wskazanym na zakończenie inwestycji jest czerwiec 2024 r. 
Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji sanitarnej, deszczowej, wodociągowej 
i usuwaniem kolizji elektroenergetycznych i telekomunikacyjnych. Trwają roboty drogowe.  
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− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 
ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – do wykonania prace porządkowe 
i wykończeniowe oraz do kontraktowany zakres. 

− Koncepcja przebudowy skrzyżowania ul. Złotnicka – Słoneczna – w budżecie na 2023 r. 
zabezpieczone są środki w wysokości 10.000,00 zł. Występują do staroty z propozycją wspólnej 
realizacji i współfinansowania inwestycji. jest wola by w trybie 50/50 tą inwestycję wykonać.  

− ulica Lazurytowa w Złotnikach – w trakcie procedura ZRID. Odbyło się spotkanie z firmą Nikel 
Dewelopment, która odstąpi od innych roszczeń i przyjmuje do wiadomości oświadczeniem, 
że zdaje się na ZRID z jednoczesnym wnioskiem o wywołanie zmiany MPZP w zakresie 
towarzyszącym tej dokumentacji. Wójt wskazał, że jest odcinek drogi 2KDD w stronę ulicy 
Cynowej by tego niepotrzebnego w przekonaniu spółki nie wprowadzać i wykreślić go 
zarówno  MPZP jak i planu realizacyjnego.  

− Modernizacja węzła rdzeniowego dla Jelonka zlokalizowanego na skrzyżowaniu Muchomorowa 
i Sowia w Złotnikach – w toku procedura in-house. Zadanie zlecone spółce GCI. Planowana 
realizacja do końca roku.  

− Zielątkowo – budowa ulic Pogodnej i Słonecznej – termin wrzesień 2023 r. Na ulicy Słonecznej 
do wykonania są prace wykończeniowe i porządkowe. Na ulicy Pogodnej do wykonania są prace 
wykończeniowe i porządkowe. Trwa kompletowanie dokumentacji odbiorowych oraz 
przygotowanie do rozliczenia z firmą. 

− Koncepcja przebudowy skrzyżowania w Złotnikach Czołgowa – Obornicka – Złotnicka – 

rozpoczęły się prace koncepcyjne, mapowe. Rozpoczęto zbieranie wniosków od podmiotów. 
Wykonawcą zadania jest firma Projekt.pl. Czas wykonania 3 miesiące. 

 

Wójt wskazał, że firma realizująca inwestycje dla stacji benzynowej BP u zbiegu ulic Obornickiej 

i Sucholeskiej praktycznie kończy w tej chwili prace na terenie działki i przystępuje do drugiego etapu 
tj. organizacja nowego układu drogowego pozwalającego na komfortowy i bezpieczny, zgodny 
z przedstawionym projektem dojazd do stacji od ulicy Sucholeskiej i Obornickiej. Stacja zwróciła się 
do starosta o uzgodnienie czasowej organizacji ruchu na czas realizacji prac drogowych. Starosta 

zaproponował na wydłużenie prac o trzy miesiące, ale gminie zależy jak i firmie by prace odbyły się 
w lipcu we wakacje. Dodał, że nie ma dobrego czasu na remont ulicy Obornickiej. Prace będą trwały 5 
tygodni. Robią wszystko by przekonać starostę do szybszego wydania tego dokumentu, gdyż jeśli uda 
się tego dokonać to w lipcu będzie inwestycja, która wpłynie na przebudowę. Wójt dodał, że w lipcu 
odbywa się również Tour de Pologne i tarcza skrzyżowania nie może być rozkopana. Wójt wskazał, 
że jest to duży zakres prac również z przemodelowaniem sygnalizacji.  

− oczekiwanie na odpowiedź odnośnie do terminu realizacji sieci kanalizacyjnej w Suchym Lesie 

Wschód. Gmina otrzymała odpowiedź, którą Wójt odczytał: 21 kwietnia Państwowe 
Gospodarstwo Wody Polskie wydało decyzję, w której po raz kolejny odmówiono skracanie 
okresy obowiązywania dotychczasowej taryfy i odmówiono zatwierdzenia taryfy przedłożonej 
wnioskami z 28 lutego i późniejszymi. Spóła po przeanalizowaniu uzasadnienia do wydanej 
decyzji rozpoczęła przygotowania do złożenia kolejnego wniosku, którego przekazanie jest 
planowane w czerwcu br. Jednocześnie w spółce trwają prace w celu uzyskania dofinansowania 
z zewnętrznego, z uwzględnieniem wymagań konkursowych na zaplanowane inwestycje. 
Przeciągające się procedury związane z zatwierdzeniem nowych taryf a także ryzyko nie 

uzyskania dofinansowania w ramach perspektywy Feniks 2021-2027 mają wpływ 
na funkcjonowanie spółki. W związku z czym zarząd podjął decyzję o zawieszeniu wszystkich 
prac przy opracowywaniu wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027. O planowanych dalszych działaniach 
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poinformujemy Państwa na spotkaniu, na które wystosujemy odrębne zaproszenie. Wójt wskazał, 
że spotkanie odbędzie się 28 czerwca br., na którym zostaną przekazane szczegóły. 
Wójt podkreślił, że będą robić wszystko by jeden z dużych projektów realizować wspólnie 
z Aquanet. Dodał, że w tym przypadku chodzi o 80% dotację z Funduszu Spójności i jeśli gmina 
miałaby robić inwestycje to nie będzie dofinansowania więc albo należy czekać na zmianę 
i Aquant realizuje zadanie ze środków unijnych lub gmina bierze część na siebie i wydatkuje ze 
swoich środków. Wójt podkreślił, że środki Aquanetu są zastopowane 

− Budowa wodociągu w ulicy Wichrowej – Aquanet kompletuje dokumentację i do połowy czerwca 

ma zapaść decyzja spółki co do sposobu i zasad wspólnej realizacji. Gmina kanalizacja sanitarna, 
Aquanet woda.  

− Złotniki – budowa wodociągu w ulicy Olchowej – projekt został uzgodniony z Aquanetem. 
zostanie przyłączona do przetargu. W przygotowaniu są materiały przetargowe. Przewidywany 
czas uzyskania zaświadczenia na budowę to sierpień 2023. Jeśli przetarg wskaże na konieczność 
wydzielenia i powierzenia spółce to można to zrobić i będzie wskaźnik cenowy wynikający 
z postępowania, wokół którego spółka powinna mniej więcej w tych samych parametrach 
cenowych zrealizować. 

− Chludowo – projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy Kościele) – wykonano 

koncepcję. Ogłaszany jest przetarg na prace w formule zaprojektuj i wybuduj. Postępowanie 
przetargowe planowane w lipcu. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu Zamówień 
Publicznych odnośnie do postępowań przetargowych: 
− Oznakowanie poziome ulic i parkingów oraz placów gminnych – w podpisie znajduje się umowa. 

Firma BDT Wysocki z Murowanej Gośliny na kwotę 188.000,00 zł. 1 miesiąc na wykonanie.  
− Budowa ulic w Złotnikach 3 – Kochanowskiego, Reja, Pawłowicka. Budowa kanalizacji 

sanitarnej w Złotnikach na ul. Słowackiego, Reja i Prusa – umowa jest w przygotowaniu. Firma 

Rokan z Chodzieży na kwotę 1.996.000,00 zł.  
− Suchy Las – budowa parku za kościołem – tzw. Sucholeska Łąka. Umowa jest w przygotowaniu. 

Firma Zakład Kształtowania Zieleni Gardens z Owińsk na kwotę ok. 2.300.000,00 zł.  
− Suchy Las Wschód – projekt budowy ul. Kraterowej – firma przesłała informacja 

o nieprzystąpieniu do podpisania umowy.  
−  Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las – umowa jest w podpisie. Firma LUX 

z Zielonej Góry na kwotę 484.000,00 zł. 
− Gmina miała ogłaszać przetarg na skatepark, ale czeka na aprobatę po korekcie ze starostwa dla 

zmienionego projektu, w którym starostwo dopatrzyło się braku zieleni izolacyjnej. Trwają 
dyskusje.  

− Wykonanie projektu koncepcyjnego drogi dla pieszych i rowerów Golęczewo i Zielątkowo – 

po otwarciu wezwano firmę Eliton do złożenia dodatkowych dokumentów. Termin odpowiedzi do 
dnia sesji. Kwota 135.300,00 zł 

− Przygotowano dwa postępowania w trybie in-house dla spółki GCI – sieć wykonywana w ulicy 
Kwiatowej w Golęczewie i modernizacja kolejnego węzła 

− Złotnicka – Krucza – przetarg został ogłoszony. Otwarcie odbyło się w dniu sesji o godzinie 
10:30. Najtańsza oferta 279.000,00 zł, a najdroższa 431.000,00 zł.  

− Modernizacja ulicy Jagodowej – przetarg został ogłoszony. Składanie ofert do 3 lipca br. do godz. 
10:00. 

− Przyłącza kanalizacyjne – dokumentacja w przygotowaniu. Tryb in-house ZGK. 
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

z zakresu Referatu Komunalnego: 

− odbywa się koszenie traw w gminie 

− rozpoczynają się prace konserwatorskie. 
− tablice informacyjne świetlne dotyczące skrzyżowań równorzędnych na Osiedlu Grzybowym – 

umowa podpisana, tablice zamówione, realizacja w toku 

− spowolnienie ruchu w Zielątkowie – wysłane zostały pisma do Zarządu Dróg Powiatowych oraz 
do Rady Powiatu z wnioskiem o zgodę. Starostwo nie wyraża zgody powołując się na brak 
zdarzeń drogowych. Wójt przypomniał, że finansowanie tego zadania leży po stronie Gminy 

Suchy Las.  

− Komunikacja publiczna – od soboty rusza przystanek przy cmentarzu w Suchym Lesie 

− Tereny rekreacyjne – trwa czyszczenie stawów w Chludowie przy ul. Wodnej, po tych pracach 
zostanie uruchomiony aerator wodny. 

− Zakończyła się budowa ścieżek mineralnych w parku przy ul. Muchomorowej 

− Koncepcja zagospodarowania terenu przy ul. Tysiąclecia – Dworcowa w Chludowie – odbyło się 
spotkanie z uczniami z zespołu szkół na wniosek Młodzieżowej Rady Gminy. Poddane zostaną 
analizie złożone wnioski i uwagi. 

Wójt poinformował, że w związku z wystąpieniem firmy deweloperskiej, która działa w Biedrusku 
o rozpoczęcie prac związanych z koniecznością utwardzenia placu ulicznego przy ul. Parkowej 
od strony południowo-wschodniej podjęli decyzje o przygotowaniu koncepcji i projektu w ramach 

umowy w celu umożliwienia firmie na koszt tej firmy przy narzuceniu odpowiednich materiałów, 
z których gmina będzie w drugiej kolejności wykonywała ten plan, by nie było dysproporcji między 
zastosowanymi materiałami przez firmę i gminę. Płyty zostały wybrane i opracowano koncepcję na 
postawie przygotowywany jest projekt. Wójt wskazał, że odstępują od pierwotnego założenia placu 
kamienno-betonowego na rzecz placu zielonego. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował nieoficjalne, że wybraną na Zastępcę Wójta 
Gminy Suchy Las została p. Ilona Ciok, która przyjęła propozycję objęcia stanowiska.  

· Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (04:46:53*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

do wiadomości Rady Gminy Suchy Las następującej korespondencji: 
− dokument z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – wezwanie do sprostowania 

uchwały nr LVII/657/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 16 maja 2023 r. – wystąpiła oczywista 
omyłka pisarska z koniecznością wyeliminowania tej nieprawidłowości, do wglądu w Biurze 
rady. 

− dokument z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – naruszenia nieistotne dot. 

uchwały nr LVIII/660/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 maja 2023 r. – naruszenia mają 
charakter nieistotny, do wglądu w Biurze rady. 

− Pismo od Prezesa Sądu Okręgowego w Poznaniu w celu poinformowaniu o ustalonej liczbie 
czterech ławników z terenu Gminy Suchy Las, w tym jednego do orzekania z zakresu prawa 
pracy.  Natomiast do Sądu Rejonowego Poznań-Grunwald-Jeżyce w Poznaniu wybranych ma 
być dwóch ławników, w tym dwóch do orzekania z zakresu prawa pracy. Przesłanie danych 
do 31.10.2023 r. 
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− Sprawozdanie z rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi dostępne na 
bip, w Biurze Rady oraz udostępnione mailowo radnym.  

 

· Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 
(04:49:40 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w dniach 30-31 

maja br. odbył się zjazd przedstawicieli gmin w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, na 
którym przyjęte zostało sprawozdanie z działalności stowarzyszenia za rok 2022 oraz planu pracy na 
rok 2023 jak i udzielono absolutorium zarządowi. Ponadto przedstawiciele wypracowali w imieniu 

stowarzyszenia stanowisko w sprawie wzięcia pod uwagę systemu finansów publicznych 
i formowaniu obietnic wyborczych, które zostanie przesłane do władz.  

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 
Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski obradowała w formule zdalnej w dniu 26 maja 2023 
r., a tematem posiedzenia były podstawy prawne zatrudniania nauczycieli pochodzenia z Ukrainy 
w polskich szkołach oraz wsparcie jednostek samorządu terytorialnego dla migrantów z Ukrainy. 

· Informacje Przewodniczących Komisji Rady (04:51:30*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że komisja spotkała się dwa razy. Na jednym posiedzeniu spotkała 
się  przedstawicielami policji w tym z Komediantem Miejskim Policji p. Kasprzykiem i Zastępcą 
Komendanta Wojewódzkiego Policji p. insp. W. Mujta, aby porozmawiać na temat budowy 
komisariatu. Kierując wypowiedź do Wójta wskazała, że ma nadzieję, że Sekretarz Gminy obecny na 
spotkaniu przekazał Wójtowi wszelkie niezbędne informacje. Wskazała, że komenda oczekuje 
całościowego finansowania oprócz 700.000,00 zł, które mają zagwarantowane ze starostwa oraz 

procedura musi odbyć się w formule zaprojektuj i wybuduj jako narzucenie pokontrolne NIK. Radna 
wskazała, że należy poczekać do jesieni na dostępne środki. Dodała, że jest to również 
związane  budową urzędu gminy i prosi zatem o przygotowanie kompleksowej informacji na temat 

planów budowy, zakończeniu projektu na komisje sierpniową przed sesją i wtedy wrócą do rozmów 
na temat komisariatu. Na drugim posiedzeniu komisja opiniowała projekty uchwał na sesję. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja obradowała dwukrotnie. Spotkała się z zastępcą dyrektor OPS K. Dzioch 
celem omówienia raportu o zasobach gminy oraz z prezesem LARG G. Masłowskim. Ponadto komisja 
opiniowała uchwały na sesję i gościła urzędników, którzy przedstawili sprawozdanie z realizacji 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja spotkała się raz, opiniowała projekty uchwał i zajmowała 
się tematyką Ochotniczych Straży Pożarnych.  
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 
że Komisja w minionym okresie nie obradowała. Komisja ustaliła termin posiedzenia na dzień 11 
lipca br., na którym planuje rozpatrzyć petycję w związku z organizacją ruchu w Złotnikach Osiedle.  
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że odbyło się jedno 
posiedzenie komisji, a kolejne spotkanie zostało zaplanowane na dzień 11 lipca br.  
 

· Informacje Radnych Powiatowych (04:55:46*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 34. Interpelacje i zapytania radnych (04:55:53*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o odpowiedzi na 
interpelację Radnego J. Dudkiewicza oraz wpływie do biura rady interpelacji Radnego 
M. Przybylskiego oraz jej korekty ws. ulicy Żytniej w Złotkowie oraz ulic Reja, Prusa i Słowackiego 
w Złotnikach. Materiały będą dostępne w biuletynie informacji publicznej Urzędu Gminy Suchy Las. 

Ad. 35. Wolne głosy i wnioski (04:57:27*) 

Radny Z. Hącia stwierdził, że jeżeli popatrzeć na gminę to im dalej od stolicy to tym sprawa wygląda 
tak, że o ternach się zapomina. Radny spytał o windę w szkole w Chludowie czy wiadomo, kiedy 

winda powstanie i czy w ogóle powstanie. Radny zwrócił również uwagę, że mieszkańcy ulicy 
Łagiewnickiej zwrócili się z prośbą do budżetu gminy o budowę ulicy. Radny wskazał, że dostał 
informację od urzędnika Referatu Komunalnego, że mogą położyć płyty betonowe z innego miejsca, 

gdzie toczy się inwestycja. Radny wskazał, że należy zrobić porządną drogę, ponieważ jest 
zabudowana ulica i pełna infrastruktura. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnośnie do ulicy stwierdził, że nie potrafi wyjaśnić tej sytuacji, 
bo nie wie, który powiedział to urzędnik, ale zostanie to wyjaśnione, gdyż nie zna tego tematu od tej 
strony. Wójt odnosząc się do budowy windy wskazał, że do firmy, która jest potencjalnym 
wykonawcą zostały wysłane żądanie uzupełnienia dokumentów w postępowaniu przetargowym i jeśli 
zostaną uzupełnione to za 1,5 tygodnia będzie możliwość podpisania umowy.  
 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że na sesji przyjęli szereg uchwał komunikacyjnych. Radna zrosiła 
się z gorącą prośbą od osiedla Podolany, Strzeszyn i mieszkańców Suchego Lasu o pismo do ZTM 
w Poznaniu w sprawie utrzymania linii 168. Wskazała, że linia ma być zlikwidowana i zastąpiona inną 
linią co jest nie do przyjęcia dla mieszkańców Suchego Lasu, Podolan, którzy mocno walczą a należy 
ich głos wesprzeć, aby tą linię utrzymać bez zmian. Radna dodała, że Suchy Las nie jest w strukturach 
Poznania, ale zwłaszcza mieszkańcy zachodniej strony Suchego Lasu korzystają z tej linii. Wskazała, 
że Suchy Las nie ma dostępu do kolejki podmiejskiej, więc linia 168 jest bardzo ważna. Radna jeszcze 
raz poprosiła o interwencję w celu utrzymania linii 168. Radna poprosiła, aby w momencie, 

gdy powstaną koncepcje ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Leśnej przeprowadzić mini konsultacje na 
osiedlu albo prezentacje na stronie gminy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że koncepcja będzie przynajmniej 
dwuwariantowa, więc będzie możliwość dyskutowania na ten temat. Odnośnie do linii autobusowej 

168 Wójt wskazał, że urząd przygotuje pismo, ale zastrzegł, że będzie to dotyczyło pierwszego 
odcinka, z którego mogą korzystać mieszkańcy jest bardzo ważny. Wójt przytoczył informacje 
historyczne o optymalizacji linii 905. 

 

Sołtys wsi Jelonek A. Bartkowiak podziękował za głosowanie zgodne z oczekiwaniami 
mieszkańców odnośnie do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. Sołtys wniósł o zabezpieczenie terenu budowy pomiędzy ulicami 
Krótką a Nektarową. Wskazał, że codziennie odbywają się imprezy młodzieży na piętrach 
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niezabezpieczonych budynków. Sołtys wskazał, że było to omawiane z wicewójtem, wskazał, 
że mieszkańcy mają dokumentacje fotograficzną i proszą by coś z tym zrobić.   
 

Radna W. Prycińska odnosząc się do wypowiedzi Wójta odnośnie do przebudowy skrzyżowania ulic 
Obornickiej i Sucholeskiej oraz czasu realizacji tej przebudowy Radna wskazała, że jeśli ma się zacząć 
nawet 1 lipca to ta inwestycja zahaczy o Tour de Polonge i Gmina Suchy Las byłaby jedyną gminą, 
która w trakcie tego wydarzenia będzie miała jakieś turbulencje. Radna stwierdziła, że nie ma dobrego 
czasu na remont, ale lipiec i sierpień jest najgorszym czasem, bo wszyscy jeżdżą Obornicką nad 
morze.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera podkreślił, że urząd pamięta o Tour de Pologne. Dodał, 
że prowadzona inwestycja jest zadaniem wielozakresowym z przebudową ponad 100 m od ulicy 

Sucholeskiej w kierunku Poznania, całego pobocza z budową zatoki autobusowej, przestawieniem 
przystanku, z chodnikami, zielenią, poszerzeniem odcinka ulicy Obornickiej. Wójt stwierdził, 
że przyjęcie rozwiązania, że do 10 czy 15 lipca br. w ogóle nie wchodzą w tarcze, w środek 
skrzyżowania pozwoli uniknąć blamażu i organizowania przejazdu, objazdu dla kolarzy. 
Wójt natomiast się nie zgodził, że jest to najgorszy czas na tego typu inwestycje. Wskazał, że chodzi 
o to by mieszkańcy gminy we wrześniu czy w październiku nie musieli jadąc do pracy stać w korkach.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że jest zawiedziony 
odpowiedzią powiatu w sprawie spowolnienia ruchu odnośnie do braku zdarzeń. Radny wskazał, 
że zgłaszano panu M. Bulińskiemu problem spływającej wody z góry z ulicą Dworcową 
i zabudowania ewentualnego wpustu na dole i przeprowadzenia rurą do rowu. Spytał czy coś w tej 
kwestii się wydarzyło. W kolejności Radny wskazał, że po północnej stronie ulicy Dworcowej na 

samym dole wpust zwykły deszczowy przeprowadzono rurą pod chodnikiem do rowu. Radny 
przypomniał Wójtowi o zgłaszanej skrzynce elektrycznej na słupie na wysokości ulic Koziej 
i Dworcowej z prośbą o sprawdzenie. Radny wskazał, że mieszkańcy chętnie zapoznaliby się 
z koncepcją ścieżki rowerowej Golęczewo Zielątkowo. W kolejności wskazał, że firma Investon 
skończyła zakończyła inwestycje, mają być odbiory, ale nie posprzątali po sobie, bardzo dużo jest 
palet z kostką brukową. Ponadto poprosił o przybliżenie monitoringu w Zielątkowie.   
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że dzień przed sesją odbyło się zwyczajne walne 
spotkanie wspólników i wie, że jest propozycja wspólnego spotkania z p. sołtys, Radnym i prezesem. 

Dodał, że na spotkaniu zostanie to omówione.   
 

Radna J. Pągowska wyraziła szkodę z wycofania się firmy na realizację ulicy Kraterowej, skoro była 
to najniższa oferta w wysokości 732.000,00 zł. Radna wskazała, że oferty były z 12 maja br., czyli 30 
dni na związanie umową to 12 czerwca br. Radna w związku z tym spytała, czy będzie ogłaszany 
nowy przetarg i czy może przekazać taką informację mieszkańcom.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że natychmiast ogłoszą drugi przetarg, tym bardziej 

że kierownik, który nadzoruje zadanie planuje urlop. Niestety nie wiedzieli, że nastąpi taka sytuacja i 
nie występowali o wydłużenie czasu.  
 

Radny M. Przybylski wskazał, że przy firmie BOWA w Złotkowie była wiata przy przystanku i jej 
nie ma, a mieszkańcy się dopytują.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że zazwyczaj, gdy wiata ulega uszkodzeniu jest 

naprawiana na miejscu natomiast w tym przypadku uszkodzenie dotyczyło kątownika tylnego i on 
poszedł na warsztat. Wójt wskazał, że wiata jest w remoncie, ale zostanie zwrócona.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że remont powojskowego 
kasyna w Biedrusku dobiega końca, obiekt wygląda przepięknie, a przed kasynem stoją dwa pylony. 
Przewodniczący dodał, że temat pilotował p. M. Buliński. Spytał zatem kto będzie zajmował się 
tą sprawą i do kogo zwrócić się pod kątem odnowienia tych pylonów. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że trzeba to zrobić przy tej jakości wykonanego 
odrestaurowania budynku, ale mówili, że ujmą to jako wydatek budżetowy. Wójt stwierdził, że nie ma 
sensu by gmina sama sobie z własnego programu tworzyła dodatek do zabytku, z programu zabytków 
dla gminy. Wójt wskazał, że z tego co pamięta p. Miłosz Strejczyk ujmował to w puli wniosków 
do Ministerstwa natomiast zadania nie ma w budżecie, ani wkładu, ani całości a jest to ok. 200 tys. zł. 
Wójt wskazał, że może obiecać, że w najgorszym wypadku, gdyby nie dostali żadnej dotacji 
to znajdzie się to w projekcie budżetu. Dodał, że na dziś nie jest to pilne by nagle przystąpić 
do realizacji.  

 

Radny R. Rozwadowski zaprosił zebranych na oficjalne otwarcie psiego wybiegu, które odbędzie się 
1 lipca br. Radny wskazał, że będzie wiele atrakcji w tym psi behawiorysta, psi fitness i smakołyki dla 
wszystkich psów.  
 

Ad. 36. Zamknięcie sesji (05:18:05*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 
zamknął LIX sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 22 czerwca 2023 r. o godz. 21:47. 

 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  
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